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ROMÂNIA 
JUDEŢUL HUNEDOARA 
MUNICIPIUL HUNEDOARA 
CONSILIUL LOCAL 
 

 
PROCES – VERBAL  

încheiat cu ocazia şedin ţei ordinare a Consiliului Local al Municipiului Hun edoara 
din  data de 29.10.2009 

 
   Conducerea şedinţei este exercitată de d-nul Neam ţiu Ioan, care a fost 

ales preşedinte de şedinţă prin Hotărârea Consiliului Local al Municipiului Hunedoara 
nr.180/2009, adoptată prin votul deschis al majorităţii consilierilor locali în funcţie. Durata 
mandatului preşedintelui de şedinţă este de 2 luni. 

 
D-nul Neam ţiu Ioan:  
Se dă citire rugăciunii „Tat ăl nostru”  
“Domnilor consilieri, 
 Declar deschisă şedinţa de astăzi a Consiliului local al municipiului 

Hunedoara, anunţându-vă că din totalul de 21 consilieri în funcţie şi-au înregistrat prezenţa 
până la această oră un număr de 17 consilieri. Lipsesc doamnele consilier local Szilagyi 
Ana Maria şi Fărcaş Bianca, precum şi domnii consilieri locali Dan Nicolae Robert şi Hepuţ 
Teodor. 

Vă informez că la şedinţa de astăzi participă de drept:  dl. primar Ovidiu 
Marius Hada şi d-nul secretar Aurel Raţă-Bugnariu. 

 
Ca invitaţi participă directori, şefi de servicii şi birouri din cadrul Primăriei 

Municipiului Hunedoara, precum şi presa locală. 
 
În continuare se dă cuvântul d-nului secretar Aurel Raţă-Bugnariu pentru a 

prezenta stadiul legalităţii hotărârilor adoptate în şedinţele din data de 29.09.2009 şi 
23.10.2009. 

 
 
Dl. Secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Instituţia Prefectului judeţului Hunedoara, nu a avut obiecţii, până la data 

prezentei şedinţe, cu privire la legalitatea hotărârilor adoptate în şedinţele Consiliului Local 
din data de 29.09.2009 şi 23.10.2009. 

 
Doamnelor şi domnilor consilieri  locali, procesele verbale ale şedinţelor 

anterioare, v-au fost puse în timp util, care au fost semnate de către secretar precum şi de 
către preşedintele şedinţelor anterioare, le supun aprobării dvs.. 

Procesele verbale se aprobă în unanimitate  de voturi. ” 

Domnul  primar prezintă ordinea de zi şi propune modificarea acesteia. 
Dl. Primar Ovidiu Marius Hada:  
„Aş dori să mai adăugăm un proiect de hotărâre, după punctul 14 al ordinei 

de zi. Este un proiect de hotărâre care a mai fost adoptat de către consiliul, i s-au adus 
câteva modificări. Dau citire titlului acestui proiect: 
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- Proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului de Fezabilitate şi a indicatorilor tehnico – 
economici pentru “Servicii de e-administraţie în sprijinul cetăţenilor şi mediului de afaceri” 
în vederea realizării şi depunerii proiectului “Servicii de e-administraţie în sprijinul 
cetăţenilor şi mediului de afaceri” în cadrul Programului  Operaţional Sectorial „Creşterea 
Competitivităţii Economice” 2007-2013, precum şi a cheltuielilor legate de proiect. 

Iniţiator: primar Ovidiu Marius Hada 

Ordinea de zi va fi renumerotată în mod corespunzător.” 
 
Dl. Bobou ţanu Dan:  
„Domnule preşedinte, aş vrea să adaug şi eu un proiect pe ordinea de zi, 

iniţiat de mine şi de Mihai Leu, proiect privind conferirea titlului de “CETĂŢEAN DE 
ONOARE” al municipiului Hunedoara, domnului MIRCEA LUCESCU. Şi vă rog să supuneţi 
la vot şi acest proiect. Dânsul nu a putut fi contactat decât acum, pentru aceasta am 
propus proiectul şi luna viitoare dânsul vine în ţară deoarece se termină campionatul  de 
fotbal în  Ucraina, şi dorim  să aprobăm acest proiect, sigur, cu sprijinul dvs., dacă 
consideraţi necesar, pentru a-l putea anunţa. ” 

 
Dl. Primar Ovidiu Marius Hada:  

                     „Dânsul a aprobat deja să vină, văd un pic neoportună situaţia în care puneţi 
consiliul local, eu am declarat deja că dânsul a confirmat şi în decembrie pe 20, deci în 
şedinţa din decembrie dânsul a promis că vine. Dvs. puteţi să confirmaţi această situaţie.” 
 

Dl. Bobou ţanu Dan:  
„Domnule primar, noi am propus proiectul, dacă se aprobă…” 
 
Dl. Secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Va trebui să amânăm şedinţa cu 2 ore, pentru a se face toată procedura 

care este necesară.” 
 
Dl. Bobou ţanu Dan:  
„Nu cred că trebuie chiar 2 ore.” 
 
Dl. Secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Ba da.” 
 
Dl. Primar Ovidiu Marius Hada:  
„Şi nu se poate dezbate acest proiect în şedinţa următoare?” 
 
Dl. Bobou ţanu Dan:  
„Nu aveţi să faceţi decât raportul compartimentului de specialitate.” 
 
Dl. Leu Mihai:  
„Eu cred că merge şi mai repede decât două ore.” 
 
Dl. Secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Domnule consilier, la  bază este o hotărâre a Consiliului Local al Municipiului 

Hunedoara, care prevede procedura de acordare a titlului de „Cetăţean de Onoare” al 
municipiului Hunedoara şi a însemnelor.” 
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Dl. Bobou ţanu Dan:  
„Domnule secretar, dacă studiaţi cu atenţie şi citiţi veţi vedea că este 

îndeplinit cadrul legal.” 
 
Dl. Leu Mihai:  
„Dacă dânsul nu acceptă….” 
 
Dl. Secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Domnule consilier, nu am pronunţat cuvintele cadru legal. Am pronunţat: 

procedurile. Întâi de toate, trebuie ca  o comisie care este prevăzută printr-o hotărâre a 
consiliului local să se întrunească.” 

 
Dl. Leu Mihai:  
„Domnule secretar, haideţi să supunem la vot, dacă domnii consilieri se 

împotrivesc, nu o punem pe ordinea de zi. Care este problema? Nu avem şi noi drepturi 
aici?” 

 
Dl. Secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Ba aveţi domnule, dar trebuie să-mi daţi şi mie timpul necesar să studiez şi 

să parcurgem toată procedura.” 
 
 Dl. Leu Mihai:  
„Cred că nu este o carte de 200 de pagini, pe care nu o puteţi citi….” 
 
Dl. Secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Domnule consilier, trebuie să respectăm o hotărâre a consiliului local.” 
 
Dl. Leu Mihai:  
„Propunerea domnului primar, cum de se poate trece pe ordinea de zi?” 
 
Dl. Secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Fiindcă este cel care a iniţiat şi convocat şedinţa pentru data de astăzi.” 
 
Dl. Demeter Ilie:  
„Domnilor colegi, în toate şedinţele anterioare, în momentul când am conferit 

titlul de „Cetăţean de Onoare” am făcut acest lucru într-un cadru festiv. Deci am aprobat 
atunci hotărârea şi s-a făcut decernarea titlului de „Cetăţean de Onoare” într-un cadru 
deosebit. Acum nu avem nici un impediment, deoarece pe Mircea Lucescu îl cunoaştem. 
Este o problemă că acest proiect l-aţi băgat strâmb să-l puneţi pe primar şi pe secretar în 
imposibilitate. 

Conform Legii nr.215/2001, pe care vă rog să o citiţi, în regulamentul 
consilierilor, apanajul de a convoca şedinţele este al primarului.” 

  
Dl. Bobou ţanu Dan:  

 „Şi al consilierilor.” 
 
Dl. Demeter Ilie:  
„Un grup de consilieri.” 
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Dl. Bobou ţanu Dan:  
 „Domnule consilier, noi nu am făcut o şedinţă extraordinară, nu am convocat 

o şedinţă extraordinară. Este o şedinţă ordinară, iar pe ordinea de zi, conform legii 
administraţiei publice locale avem dreptul să iniţiem, să depunem  proiecte înainte de a se 
citi ordinea de zi. Dacă acest proiect este trecut, prin votul nostru, se poate merge mai 
departe.” 

 
Dl. Leu Mihai:  
„Eu propun , să o discutăm, să supunem la vot, dacă domnii consilieri de la 

PNL se împotrivesc….” 
 
Dl. Demeter Ilie:  
„Nu e posibil aşa ceva…” 
 
D-nul Neam ţiu Ioan:  
„Domnilor consilieri, ajungem într-o situaţie penibilă. Nimeni nu este împotriva 

domnului Lucescu. Dar, acum domnule Dan şi domnule Mihai, poate noi o să credem că aţi 
abuzat un pic….” 

 
Dl. Bobou ţanu Dan:  

 „Unde este abuzul?” 
 
D-nul Neam ţiu Ioan:  
„Aţi venit cu ea ca şi cum aţi scos-o de sub preş..” 
 
Dl. Leu Mihai:  
„Aşa o vedeţi dvs…..” 
 
Dl. Neam ţiu Ioan:  
„Eu o văd corect.” 
 
Dl. Leu Mihai:  
„Noi, pur şi simplu am făcut o propunere, atât. Haideţi să o supunem la vot, 

dacă o trecem pe ordinea de zi.” 
 
Dl. Secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Domnul consilier Bobouţanu Dan şi Leu Mihai propun un proiect de hotărâre 

privind conferirea titlului de “CETĂŢEAN DE ONOARE” al municipiului Hunedoara, 
domnului MIRCEA LUCESCU. Asta votaţi.” 

 
Dl. Apostolescu Dan:  
„Legal, nu trebuie un  referat al unei comisii  separate de cele existente care 

să confirme şi un referat al compartimentului de specialitate?”  
 
Dl. Leu Mihai:  
„Dar al domnului primar cum este?” 
 
Dl. Primar Ovidiu Marius Hada:  
„Proiectul iniţiat de mine are raportul comisiei de specialitate.” 
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Dl. Bobou ţanu Dan:  
 „Cum vreţi să aibă raportul comisiei de specialitate dacă a fost depusă 

astăzi?” 
Dl. Leu Mihai:  
„Domnule preşedinte, dacă noi ca şi consilieri nu avem nici un drept, spuneţi-

ne şi nu mai venim la şedinţă. Păi noi trebuie să aprobăm aşa, mecanic, ce vrea domnul 
primar, ce nu… la revedere.” 

 
Dl. Neam ţiu Ioan:  
„Nu a venit cu această propunere…” 
 
Dl. Leu Mihai:  
„Noi am venit cu propunerea să punem pe ordinea de zi această problemă. 

Părerea mea este că ar trebui să supunem la vot, nu? Dacă trebuie şi raportul comisiilor, 
haideţi să-l facem..” 

 
Dl. Neam ţiu Ioan:  
„Domnilor consilieri, vă rog frumos să faceţi linişte şi să ascultăm, încă o dată, 

părerea avizată a domnului secretar. Pentru că s-ar părea că nu e în regulă.” 
 

Dl. Bobou ţanu Dan:  
 „Nu înţeleg ce nu este în regulă. La nici un proiect ce este trecut pe ordinea 

de zi, înainte de şedinţa ordinară, niciodată nu au fost discuţii şi acum sunt discuţii. De ce? 
Pentru că l-a făcut Dan Bobouţanu şi Mihai Leu? 

 
Dl. Apostolescu Dan:  
„Trebuie să avem un cadru legal pentru această treabă.” 
 
Dl. Bobou ţanu Dan:  

 „Vă rog să citiţi nota de fundamentare ca să vedeţi…” 
 
Dl.Cazan Florin:  
„Domnule Dan, trebuia să veniţi cu o oră înainte şi să faceţi raportul…” 
 
Dl. Neam ţiu Ioan:  
„Îl rog pe domnul secretar să ne explice ceea ce trebuie să se îndeplinească 

pentru a  se respecta cadrul legal. 
 Deci domnilor consilieri, domnule Mihai şi domnule Dan, vom supune la vot 

să amânăm şedinţa 2 ore, până-şi rezolvă domnul secretar problema. Pentru că, referitor 
la punctul iniţiat de domnul primar, pot menţiona că acesta a fost dezbătut în comisii.” 

 
Dl. Cazan Florin:  
„Raportul proiectului de hotărâre iniţiat de domnul primar a fost făcut de 

aparatul propriu, înainte, nu de acum o oră.” 
 
Dl. Bobou ţanu Dan:  
„Da, ştiu, fiindcă altfel îl făceam şi eu…” 
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Dl. Cazan Florin:  
„Tocmai de aceea oprim şedinţa acum, pentru ca aparatul propriu să facă 

acest raport.” 
 
Dl. Neam ţiu Ioan:  
„Domnilor consilieri, întrerupem şedinţa…….” 
 
Dl. Apostolescu Dan:  
„Am o rugăminte, lăsaţi-l pe domnul secretar să ne explice în ce constă …..” 
 
Dl. Leu Mihai:  
„Domnule preşedinte, dacă ar fi vorba de un proiect de hotărâre prin care să 

propunem vânzarea unei clădiri, să nu mai spunem că se pun pe ordinea de zi, aşa cum 
vrea cineva, noi am propus doar să acordăm un titlu de cetăţean de onoare. Este aşa o 
mare problemă să luăm o hotărâre în 5 minute?” 

 
Dl. Neam ţiu Ioan:  
„Chiar deloc. Domnule consilier, vom amâna şedinţa până când domnul 

secretar va întocmi proiectul şi actele necesare.” 
 
Dl. Leu Mihai:  
„Eu propun să supunem la vot dacă sunt consilierii de acord să-l punem pe 

ordinea de zi sau nu.” 
 
Dl. Neam ţiu Ioan:  
„Nu aţi înţeles….nu are ce să se treacă deocamdată deoarece nu este din 

start tocmai ce am spus noi, domnule consilier, nu este proiectul însoţit de către toate 
rapoartele necesare. 

 Deci votăm pentru amânarea şedinţei până se vor întocmi actele necesare la 
acest proiect.” 

 
Propunerea de amânare a şedin ţei a fost votat ă în unanimitate. 
 
Dl. Demeter Ilie:  
„Domnule preşedinte, conform regulamentului puteţi suspenda şedinţa o oră, 

două…” 
Dl. Secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Domnul consilier, noi nu putem lucra sub presiune. Peste o oră  comisia 

specială, primar, preşedinţii comisiilor de specialitate,  precum şi comisiile  de specialitate o 
să vă rog să fiţi prezenţi în sală, pentru primul raport.  

Deci asta e procedura. Comisia, conform regulamentului este formată din 
primar şi preşedinţii comisiilor de specialitate. Nu vă mai convoc, deci la orele 1420.” 

 
A sosit în sal ă d-ra Szilagyi Ana Maria, deci num ărul consilierilor 

prezen ţi este 18. 
 
Dl. Neam ţiu Ioan:  
„Domnilor consilieri, după pauza pe care am fost nevoiţi să o luăm, propun 

introducerea pe ordinea de zi, la punctul nr.15 a următorului  proiect de hot ărâre privind 
aprobarea Studiului de Fezabilitate şi a indicatorilor tehnico – economici pentru 
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“Servicii de e-administra ţie în sprijinul cet ăţenilor şi mediului de afaceri” în vederea 
realizării şi depunerii proiectului “Servicii de e-administra ţie în sprijinul cet ăţenilor şi 
mediului de afaceri” în cadrul Programului  Opera ţional Sectorial „Cre şterea 
Competitivit ăţii Economice” 2007-2013, precum şi a cheltuielilor legate de proiect. 
Iniţiator: primar Ovidiu Marius Hada” 

 
Propunerea de introducere pe ordinea de zi a proiec tului de hot ărâre 

ini ţiat de Primar Ovidiu Marius Hada a fost votat ă în unanimitate. 
 
Dl. Neam ţiu Ioan:  
„Domnilor consilieri, propun introducerea pe ordinea de zi la punctul 16, a 

următorului  proiect privind conferirea titlului de “CET ĂŢEAN DE ONOARE” al 
municipiului Hunedoara, domnului MIRCEA LUCESCU. Iniţiatori sunt domnii consilieri 
locali: Bobouţanu Dan şi Leu Mihai” 

 
Propunerea de introducere a proiectului de hot ărâre ini ţiat de c ătre 

consilierii locali Bobou ţanu Dan şi Leu Mihai a fost votat ă cu 11 voturi „pentru” 
(Chiş-Şerban Ana Aurelia, Balosin Nicolae, Farca ş Ladislau, Munteanu Gigi, Culcea 
Tudorel, Vasilescu Tatiana, Leu Mihai, Horvath Zolt an, Gyorfi Jeno, Bobou ţanu Dan, 
Szilagyi Ana Maria)  şi 7 voturi „împotriv ă” (Neam ţiu Ioan, Cazan Florin, Apostolescu 
Dan, Goghi ţă Daniel, Şoş Iosif, Zuberecz Richard, Dememter Ilie).  

Se supune la vot ordinea de zi modificat ă, care se aprob ă în unanimitate 
de voturi.  Astfel, ordinea de zi se renumeroteaz ă în mod corespunz ător. 
 

Preşedintele de şedinţă: 
„Cunoscându-se şi aprobându-se ordinea de zi, rog pe domnii consili eri 

care au un interes patrimonial, fie personal, fie p rin so ţ, so ţie, afin sau rude pân ă la 
gradul IV inclusiv, în problemele supuse dezbateril or Consiliului local, s ă anun ţe 
înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, pen tru a se consemna în procesul 
verbal. 

Vă aducem la cunoştinţă faptul că hotărârile adoptate de Consiliul local cu 
încălcarea dispoziţiilor art.46 alin.(1) din Legea administraţiei publice locale nr.215/2001, 
republicată, cu modificările şi completările ulterioare, sunt nule de drept.” 

 
Dl. Leu Mihai:  
„Eu nu voi vota la punctul 11 de pe ordinea de zi.” 
 
La punctul 1 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 

consilierilor în func ţie).  
 -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
- d-lui Horvath Zoltan care prezintă raportul comisiei de buget– aviz favorabil. 
- d-lui Gyorfi Jeno care prezintă raportul comisiei de comerţ– aviz favorabil. 

 

Întrucât nu există înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a 
hotărârii pe ansamblu. 

Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-4 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.184/2009 se aprobă în unanimitate. 
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La punctul 2 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 
consilierilor prezen ţi).  

 -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
- d-lui Horvath Zoltan care prezintă raportul comisiei de buget– aviz favorabil. 
- d-lui Cazan Florin care prezintă raportul comisiei juridice– aviz favorabil. 
- d-lui Leu Mihai care prezintă raportul comisiei pentru cultură– aviz favorabil. 

 
Întrucât nu există înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a 

hotărârii pe ansamblu. 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-4 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.185/2009 se aprobă în unanimitate. 
 
La punctul 3 al ordinii de zi se dă cuvântul (se adopt ă cu votul majorit ăţii 

consilierilor în func ţie).  
 -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
- d-lui Horvath Zoltan care prezintă raportul comisiei de buget– aviz favorabil. 
- d-lui Cazan Florin care prezintă raportul comisiei juridice– aviz favorabil. 

 

Întrucât nu există înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a 
hotărârii pe ansamblu. 

Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-2 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.186/2009 se aprobă în unanimitate. 

 
La punctul 4 al ordinii de zi se dă cuvântul (se adopt ă cu votul a 2/3 din 

num ărul consilierilor în func ţie)  
 -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
-  d-lui Horvath Zoltan care prezintă raportul comisiei de buget– aviz favorabil. 
-  d-lui Cazan Florin care prezintă raportul comisiei juridice– aviz favorabil. 

 

În continuare se dă cuvântul d-lor consilieri.  
 
D-na Chi ş-Şerban Ana Aurelia:  
„Cine este Asociaţia de Dialog Intercultural? Ce merite are ca  să primească 

un spaţiu de 62 mp. în centrul oraşului?”  
 
Dl. Primar Ovidiu Marius Hada:  
„S-a primit o cerere din partea unui doctor conferenţiar Alexandru Florian, 

documentaţia s-a prezentat în comisie, este o organizaţie non-profit.”    
 
D-ra Szilagyi Ana Maria:  
“La comisie ni s-a prezentat cererea şi actul constitutive al asociaţiei.” 
 
D-na Chi ş-Şerban Ana Aurelia:  
„Ce face această asociaţie?” 
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Dl. Primar Ovidiu Marius Hada:  
„Deci în actul constitutiv nu există obiectul? Vă rog să mă credeţi, eu nu am 

studiat, dar am înţeles că d-ra Adina Poenar a fost prezentă în cadrul comisiilor. Noi avem 
aici actul constitutiv şi statutul asociaţiei.” 

 
D-ra Szilagyi Ana Maria:  
“Am avut în comisie actul constitutiv, dar nu spune nimic. Ştim doar că 

asociaţia este din Bucureşti.” 
 
D-na Chi ş-Şerban Ana Aurelia:  
„Ce face pentru municipiul Hunedoara? Întrebarea mea este foarte clară: de 

ce să-i dăm spaţiul în centrul oraşului, ce face pentru municipiul Hunedoara şi ce câştigăm 
noi din acel spaţiu dat.” 

 
Dl. Primar Ovidiu Marius Hada:  
„Deci aceste persoane, când eu am avut o discuţie cu ei, doreau să 

promoveze Hunedoara, aveau relaţii cu Polonia, etc. Au promovat Castelul.  
Dvs., dacă consideraţi că nu este necesar, nu este nici o problemă, spaţiul îl 

ţinem acolo şi-l dăm altcuiva.  
Îl închiriem? Mie mi se pare anormal.  Atunci haideţi să renunţăm şi la Galeria 

de Arte. 
Această asociaţie pur şi simplu promova cultura în Hunedoara …..” 
 
D-na Chi ş-Şerban Ana Aurelia:  
„Eu întreb, pur si simplu, ce face societatea?” 
 
Dl. Primar Ovidiu Marius Hada:  
„Putem amâna acest proiect şi vom aduce informaţiile solicitate.” 
 
Dl. Leu Mihai:  
„Domnule Primar, părerea mea este să supunem la vot, eu am vorbit şi cu 

domnul Gyorfi înainte de şedinţă, părerea mea este că acest spaţiu este ultracentral, fiind o 
perioadă de criză, acest spaţiu ar putea să aducă bani la Primărie. Noi cred că trebuie să 
încercăm să aducem bani la Primărie, nu să cheltuim. 

Ştiţi că şi la şedinţa trecută m-am opus cheltuielilor pentru Zilele Hunedoarei, 
încă nu am primit nici un contract de sponsorizare, să vedem de unde au venit acei bani 
pentru Zilele Hunedoarei, în afară de cei de la Primărie. Şi la fel, aici, eu personal vă spun,  
se poate supune la vot, fiecare va lua decizia pe care o crede, este un spaţiu ultracentral. 
Am vorbit şi cu domnul Gyorfi, eu cred că se pot obţine cel puţin 60 euro/mp. pe un astfel 
de spaţiu.” 

 
Dl. Primar Ovidiu Marius Hada:  
„Deci dvs. consideraţi oportun să se vândă acel spaţiu?” 
 
Dl. Leu Mihai:  
„Nu, eu cred că este oportun să se scoată la licitaţie, să pornească licitaţia de 

la 60 euro/mp. Să se închirieze, nu să se vândă.” 
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Dl. Primar Ovidiu Marius Hada:  
„Să se închirieze pentru 60 euro/mp.?” 
 
Dl. Leu Mihai:  
„Este mai rentabil să-l dăm gratis?” 
 
Dl. Cazan Florin:  
„Chiria se solicită pe lună. Doriţi 60 euro/mp/lună? Există aşa chirie undeva?” 
  
Dl. Primar Ovidiu Marius Hada:  
„În contextul în care această societate promova Hunedoara, era oportun. Nu 

consideraţi că este oportun, nu este nici un fel de problemă, îl vindem domnilor.” 
 
D-ra Szilagyi Ana Maria:  
“Putem să le dăm un spaţiu în altă parte.” 
 
Dl. Farca ş Ladislau:  
„Am pus şi eu nişte întrebări în cadrul comisiei, pentru că, îmi exprim încă o 

dată părerea, aceste note de fundamentare şi de multe ori rapoartele sunt trase uneori  la 
indigo. Este firesc să ne documentăm, să ştim ce votăm, pentru că avem responsabilitatea 
deciziilor pe care le luăm aici în consiliu. Noi punem întrebări pentru că este firesc, trebuie 
să votăm în cunoştinţă de cauză. 

În altă ordine de idei, eu nu ştiu cine s-a ocupat acest proiect, eu aşteptam 
mai de demult ca acel spaţiu, care de mai bine de 1 an de zile  este liber, să aducă bani. 
Trebuia închiriat, eventual. Sunt bănci, sunt societăţi de telefonie mobilă, alte unităţi care ar 
fi putut să funcţioneze în acel spaţiu. Nu cred că o asociaţie non-profit trebuie neapărat să 
aibă un spaţiu într-un vad atât de bun. Este destul de mare spaţiul acesta. Eu cred că se 
poate găsi o altă soluţie ca acel spaţiu să aducă un venit municipiului Hunedoara, în 
situaţia actuală.  Voi aştepta să se facă un alt proiect de hotărâre.  

 Nu ştiu după ce criterii apar proiectele de hotărâre pe ordinea de zi, pentru 
că sunt şi alţi oameni care se adresează consiliului local şi nu ajung niciodată pe ordinea 
de zi, poate târziu, sau foarte târziu. Sunt luate după criterii politice, după amiciţie, nu ştiu 
cum se promovează. Vă dau două exemple: îl avem pe colegul Balosin, care de trei luni 
are o cerere pentru iniţierea unui proiect de hotărâre, care nu a fost niciodată supus 
dezbaterii consiliului local şi de asemenea ISON-ul, la insistenţele mele au depus actele 
acum 2 luni şi nu apar pe ordinea de zi. Apar însă alte proiecte pe ordinea de zi, chiar şi 
înainte de şedinţă. Aş dori să renunţăm la practicile acestea, să le avem din timp, să avem 
timp să ne informăm…” 

 
Dl. Primar Ovidiu Marius Hada:  
„Referitor la clădirea domnului Balosin, la care aţi făcut referire, pot menţiona 

că este o clădire  la care nu s-a respectat proiectul ……” 
 
Dl. Farca ş Ladislau:  
„Îmi daţi vă rog voie să termin…. 
Situaţia nu este unică, dacă ar fi  el singurul care nu a respectat proiectul cu 

5, sau 6 m, aş spune că  sunt de acord să nu-i aprobăm. Dar, de când sunt eu consilier în 
mod sigur s-au mai aprobat proiecte cu acest gen…” 

 
  



 11 

Dl. Primar Ovidiu Marius Hada:  
„Aveţi dreptate, şi domnul Arion, preşedintele partidului dvs. nu a făcut, dar 

cu deosebire la domnul Balosin, dânsul nu a respectat nici proiectul, nici regimul de 
înălţime. Domnul  este aici, poate să confirme acest lucru.”  

 
Dl. Balosin Nicolae :  
„Clădirea nu cred că este subiectul dezbaterii noastre…” 
 
Dl. Primar Ovidiu Marius Hada:  
„Ba este, pentru că dvs. aţi purtat discuţii……” 
 
Dl. Farca ş Ladislau:  
„Domnule Primar, introduceţi-le pe ordinea de zi, ne spuneţi care sunt 

problemele şi astfel vom decide dacă le votăm sau nu, dacă nu sunt în ordine. Dar nu este 
normal ca aceste cereri să stea pe undeva pierdute. Ne prezentaţi situaţiile iar noi hotărâm 
dacă este bine sau dacă nu este bine, responsabilitatea este a noastră.” 

 
Dl. Demeter Ilie:  
„Am un amendament la domniile voastre, scrie şi în regulament, nu îl mai 

citesc deoarece îl aveţi şi dvs., în regulament se spune clar: toate luările de poziţie, ale 
mele şi ale dvs.  se referă la punctul şi la proiectul de hotărâre în discuţie,  nu la altceva. 

 Vă rog să fim corecţi, să ne respectăm, să discutăm la punctul de pe ordinea 
de zi. Acest punct spune: atribuirea în folosinţă gratuită, către o asociaţie din Bucureşti, 
având ca scop: încurajare, elaborare, lansare, coordonare şi evaluare programe culturale, 
elaborare proiecte  şi programe multisectoriale pentru dezvoltarea durabilă a comunităţilor 
umane, urbane şi rurale a Hunedoarei. Această asociaţie doreşte să promoveze 
Hunedoara în contextul european. Un alt lucru: vrea să facă o platformă web care să 
permită promovarea personalităţilor născute în Hunedoara, Castelul Corvineştilor şi aşa 
mai departe. 

 Spaţiul în cauză a fost sediul PNŢCD, ce aveau o chirie lunară de 125 lei. 
Aceştia au restanţe de 1506 lei. 

 Problema pe care doresc să o judecăm noi: este mai bine să o dăm în chirie 
la cineva, pentru că nu avem altă posibilitate. Chiria în continuare va fi tot de 125 lei. În 
cazul în care ne promovează cineva Hunedoara, spaţii de închiriat în Hunedoara sunt cu 
sutele, dar nu ştiu cine se angajează să renoveze acel spaţiu. Cine va veni acolo nu va 
putea să stea iarna în el.    

Deci noi trebuie să gândim următorul lucru: este mai avantajos să-l dăm în 
chirie, sau este mai avantajos ca această asociaţie, despre care din discuţiile pe care      
le-am avut cu executivul a reieşit faptul că ne va promova oraşul. Ce-i mai important, ce-i 
mai câştigat pentru noi: o promovare pe termen lung a oraşului sau 125  lei chirie pe lună.” 

 
Dl. Gyorfi Jeno:  
„Am discutat în pauză cu domnul Leu, care m-a întrebat cât ar valora, 

aproximativ un spaţiu acolo. Într-adevăr am spus 60 euro/mp. la vânzare. 
 Acum mă asociez cu d-na consilier Chiş şi aş dori ca acel spaţiu să nu fie 

vândut, deoarece este un spaţiu în centrul oraşului.  Aş dori să cunoaştem această 
asociaţie, să vedem ce vrea, ce a făcut în decursul anilor. Să vedem realizările ei şi să 
aflăm de ce doresc să vină la noi în oraş.” 
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D-na Chi ş-Şerban Ana Aurelia:  
„Asociaţia ar putea foarte bine să funcţioneze într-un spaţiu de la Bibliotecă, 

care este un spaţiu cultural, este aproape de Clubul Siderurgistul.”   
 
Dl. Leu Mihai:  
„Vreau să vă spun că s-a uitat colega mea Tatiana Vasilescu pe internet şi 

Dialog Intercultural, că tot vorbea domnul Primar de America, este o societate din America. 
Poate ne poate spune dânsul ceva.” 

 
Dl. Primar Ovidiu Marius Hada:  
„Nu este adevărat, dacă vă interesaţi, vorbiţi eronat domnule consilier. 

Această asociaţie este înscrisă în România.”  
 
Dl. Leu Mihai:  
„Dar este una şi în America, poate ştiţi să ne spuneţi ceva….” 
 
Dl. Primar Ovidiu Marius Hada:  
„De cea din America nu ştiu nimic….” 
 
Dl. Demeter Ilie:  
„Domnule preşedinte, doresc să se discute la subiect şi să se înscrie la 

cuvânt fiecare.” 
 
Dl. Neam ţiu Ioan:  
„Domnule consilier, dar dacă au fost înscrişi la cuvânt trebuie să ia cuvântul.” 
 
Dl. Cazan Florin:  
„Eu aş propune un amendament:deci contractul de folosinţă gratuită să-l 

putem transforma într-un contract de închiriere. Fiind vorba de o asociaţie culturală, la un 
preţ identic sau apropiat de cel pe care l-au avut cei de la PNŢCD.” 

 
Dl. Secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Domnul consilier Cazan, amendamentul dvs. nu are suport legal,  

închirierea, concesionarea, vânzarea din domeniul public sau privat al unităţilor 
administrativ-teritoriale se face prin licitaţie publică. Aceasta este total o altă hotărâre.  

Atribuirea în folosinţă gratuită unor asociaţii cu scop nelucrativ se face de 
către consiliu local. Şi celelalte: închirierea, concesionarea, vânzarea se aprobă tot de 
către consiliul local, dar este total o altă hotărâre, respectiv amendamentul în sine, pe care 
îl propuneţi dvs.” 

 
Dl. Leu Mihai:  
„Eu mă gândesc să facem şi afaceri rentabile. Propun să-l scoatem la 

licitaţie, dăm anunţuri şi la Bucureşti, în tot judeţul, o licitaţie normală să fie ….” 
 
Dl. Neam ţiu Ioan:  
„Domnule consilier, se va supune la vot, nu are rost să discutăm în  

contradictoriu.” 
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Întrucât nu mai există înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a 
hotărârii pe ansamblu. 

Titlul hotărârii se votează cu : 7 voturi „pentru” (Neamţiu Ioan, Cazan Florin, 
Apostolescu Dan, Goghiţă Daniel,  Şoş Iosif, Zuberecz Richard, Demeter Ilie), 9 voturi 
„împotrivă” (Chiş-Şerban Ana Aurelia, Balosin Nicolae, Farcaş Ladislau, Munteanu Gigi, 
Culcea Tudorel, Vasilescu Tatiana, Leu Mihai, Bobouţanu Dan, Szilagyi Ana Maria) şi 2 
„abţineri” (Gyorfi Jeno şi Horvath Zoltan) 

Titlul hot ărârii nu a întrunit cvorumul legal pentru a putea f i adoptat, şi 
astfel votarea pe articole şi a hot ărârii pe ansamblu nu mai continu ă. 

 
 
La punctul 5 al ordinii de zi se dă cuvântul (se adopt ă cu votul a 2/3 din 

num ărul consilierilor în func ţie)  
 -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
- d-lui Horvath Zoltan care prezintă raportul comisiei de buget– aviz favorabil. 
- d-lui Cazan Florin care prezintă raportul comisiei juridice– aviz favorabil. 

 

Întrucât nu există înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a 
hotărârii pe ansamblu. 

Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-3 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.187/2009 se aprobă în unanimitate. 
 
La punctul 6 al ordinii de zi se dă cuvântul (se adopt ă cu votul a 2/3 din 

num ărul consilierilor în func ţie).  
 -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
- d-lui Horvath Zoltan care prezintă raportul comisiei de buget– aviz favorabil. 

 

Întrucât nu există înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a 
hotărârii pe ansamblu. 

Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-2 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.188/2009 se aprobă în unanimitate. 

 
 

La punctul 7 al ordinii de zi se dă cuvântul (se adopt ă cu votul majorit ăţii 
consilierilor în func ţie)  

 -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
- d-lui Horvath Zoltan care prezintă raportul comisiei de buget– aviz favorabil. 
- d-lui Cazan Florin care prezintă raportul comisiei juridice– aviz favorabil. 
- d-lui Gyorfi Jeno care prezintă raportul comisiei de comerţ– aviz favorabil. 

 

Întrucât nu există înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a 
hotărârii pe ansamblu. 

Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-3 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.189/2009 se aprobă în unanimitate. 
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La punctul 8 al ordinii de zi se dă cuvântul (se adopt ă cu votul a 2/3 din 

num ărul consilierilor în func ţie).  
 -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
- d-lui Horvath Zoltan care prezintă raportul comisiei de buget– aviz favorabil. 
- d-lui Cazan Florin care prezintă raportul comisiei juridice– aviz favorabil. 
- d-lui Demeter Ilie care prezintă raportul comisiei de urbanism – aviz 

favorabil, cu un amendament: „preţul de pornire a licitaţiei 750.000 lei la art.1 
din prezentul proiect de hotărâre.” 

 

În continuare se dă cuvântul d-lor consilieri.  

 
Dl. Demeter Ilie:  
„În comisia de urbanism, am spus ceea ce am hotărât noi, eu am să rog 

colegii mei de comisie să revenim, pentru că am fost şi l-am vizitat pe toate părţile, m-am 
interesat efectiv de tot ce este acolo. Este fostul sediul al lui RAIL, aici peste pod, acolo se 
plăteau taxele. Este o paragină totală, este adevărat însă că este vorba de o suprafaţă de 
1766 mp.. În principiu, comisia a spus: cu clădiri cu tot, putem să dăm cu 100 euro/mp. nu 
era o sumă mare, dar clădirile acelea, din punct de vedere al unui constructor, nu ai ce 
face cu ele. Am înţeles însă că aceea faţadă este declarată ”sit arheologic”, astfel nu se 
poate modifica. Vreau să rog colegii mei şi pe dvs. să revenim la preţ, să revenim. Am 
înţeles că au fost până acum 3 licitaţii, care nu s-au adjudecat. 

Propun să renunţ la amendament, să mergem pe preţul stabilit de 321.000 
lei, deoarece nu cred că s-ar vinde astăzi la un preţ mai mare.” 

 
Dl. Primar Ovidiu Marius Hada:  
„Este esenţial de menţionat că noi avem pază pe 3 schimburi. Am pierdut din 

colectivul nostru de pază, de asemenea vom ajunge în imposibilitatea de a continua paza 
în acel imobil, ceea ce înseamnă că acel imobil se va degrada mai mult. 

Colegii mei de la tehnic, domul Demeter este aici, poate să vă dea toate 
detaliile.  

Domnul Furca, are nevoie de cele 3 persoane  care sunt blocate pentru paza 
acelui imobil. În eventualitatea în care noi îi vom retrage pentru alte necesităţi, cu siguranţă 
se va distruge tot imobilul, deci se va fura în continuare.” 

 

Dl. Gyorfi Jeno:  
„Există un posibil investitor?” 
 
Dl. Primar Ovidiu Marius Hada:  
„Nu, pur şi simplu s-a făcut o evaluare a personalului care făcea pază şi  s-a 

stabilit că acolo sunt 3 persoane care fac paza. Iar în încercarea de a reduce costurile cu 
paza, am decis să fie scos la licitaţie acel imobil. 

Fiindcă au fost 3 licitaţii şi nu s-a vândut spaţiu, s-a făcut o reevaluare, la 
situaţia clădirii de astăzi, ştiu că este o evaluare clar făcută, şi astfel s-a ajuns la acest preţ. 
Ultima evaluare, de acum 2 ani de zile, era la 400.000 lei şi s-a redus la 321.000 lei, în 
contextul economiei de astăzi, precum şi al clădirii  degradate. 

 Dacă se găseşte cineva, fiind o licitaţie publică, să-l cumpere la preţul acesta 
va fi foarte bine. Dar dacă nu vor fi cumpărători ar trebui să hotărâm dacă vom mai 
menţine paza acolo, dat fiind cheltuielile la care se ridică paza, deci pentru  cele 3 
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persoane. Vom calcula dacă se justifică paza pentru o clădire pe care nu o putem folosi, 
dacă nu ar trebui să vindem această clădire. De aceea s-a propus acest proiect de 
hotărâre. ”  

 
Dl. Leu Mihai:  
„Eu mă gândeam, fiindcă aceea asociaţie Dialog Intercultural vor să 

amenajeze un spaţiu, haideţi să le dăm gratuit această clădire celor de la Dialog 
Intercultural, să o amenajeze şi să o folosească 5 ani de zile.” 

 
Dl. Primar Ovidiu Marius Hada:  
„Puteţi să le propuneţi dvs., nu este nici o problemă. Le putem propune, dacă 

sunt interesaţi. Eu am discutat, în contextul în care dânşii au trimis o cerere la Primărie, dar 
le putem propune, nu este nici o problemă. Propunerea dvs. este cu titlu gratuit? Dvs. aveţi 
idee unde este clădirea, aţi văzut-o?” 

 
Dl. Leu Mihai:  
„Ştiu că este într-o situaţie destul de proastă…” 
 
Dl. Primar Ovidiu Marius Hada:  
„Amenajarea acestei clădiri, cu siguranţă nu justifică cheltuielile unei asociaţii 

non-profit care a venit să promoveze interesele Hunedoarei.” 
 
Dl. Leu Mihai:  
„Dar cei de la Dialog Intercultural au vrut neapărat acel spaţiu? Sau vor un 

spaţiu în Hunedoara?” 
 
Dl. Primar Ovidiu Marius Hada:  
„Nu. Doresc un spaţiu în Hunedoara.” 
 
Dl. Leu Mihai:  
„Atunci îl putem da pe acesta…” 
 
Dl. Primar Ovidiu Marius Hada:  
„Le vom propune, iar dacă dânşii vor să facă amenajările necesare nu este 

nici un fel de problemă…” 
 
Dl. Demeter Ilie:  
„Domnule primar, domnule preşedinte, avem un proiect de hotărâre: 

scoaterea la licitaţie a unui imobil…Discuţia este o altă problemă…”  
 
Dl. Primar Ovidiu Marius Hada:  
„Domnul Mihai Leu doreşte să se audă vorbind…” 
 
Dl. Secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Comisia de urbanism îşi menţine amendamentul?” 
 
Dl. Demeter Ilie:  
„Am renunţat la amendament.” 
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Întrucât nu mai există înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a 
hotărârii pe ansamblu. 

Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1 se aprobă în unanimitate. 
Având în vedere faptul că art. 2 din cadrul proiectului de hotărâre are caracter 

individual (cu privire la persoane) votul va fi secret.  
Se ia o pauză de 5 minute pentru numărarea voturilor şi încheierea 

procesului-verbal de către comisia de validare. 
Comisia de validare, numită în temeiul art.31, alin.(2), şi art.45 alin.(1) din 

Legea administraţiei publice locale nr.215/2001, republicată, cu modificările şi completările 
ulterioare, aprobată prin Hotărârea nr.117/2008 a Consiliului Local al Municipiului 
Hunedoara, procedând la numărarea buletinelor de vot privind stabilirea comisiei în 
vederea  organizării şi desfăşurării vânzării prin licitaţie publică a imobilului situat în 
municipiul Hunedoara, str. Libertăţii nr.24, proprietatea privată a municipiului Hunedoara, a 
constatat următoarele: 

 
       - Hada Ovidiu Marius – primar – preşedinte16 voturi “pentru” 
       - Demeter Ladislau –director tehnic – membru 18 voturi “pentru” 
       - Căpâlna Daniela –Şef Serviciu Buget finanţe contabilitate – membru 18 voturi “pentru” 
       - Nimu Ioan – Şef Birou Investiţii- membru 18 voturi “pentru” 
       - Poenar Adina  – consilier juridic Serviciul impozite şi taxe locale– membru 18 voturi “pentru” 

 
În urma acestor rezultate, comisia în vederea  organizării şi desfăşurării vânzării prin 

licitaţie publică a imobilului situat în municipiul Hunedoara, str. Libertăţii nr.24, proprietatea privată 
a municipiului Hunedoara,  este următoarea : 

 
       - Hada Ovidiu Marius – primar – preşedinte; 
       - Demeter Ladislau –director tehnic – membru; 
       - Căpâlna Daniela –Şef Serviciu Buget finanţe contabilitate – membru; 

                              - Nimu Ioan – Şef Birou Investiţii- membru 
                              - Poenar Adina  – consilier juridic Serviciul impozite şi taxe locale– membru; 

 
Comisia de validare, numită în temeiul art.31, alin.(2), şi art.45 alin.(1) din 

Legea administraţiei publice locale nr.215/2001, republicată, cu modificările şi completările 
ulterioare, aprobată prin Hotărârea nr.117/2008 a Consiliului Local al Municipiului 
Hunedoara, procedând la numărarea buletinelor de vot privind stabilirea membrilor de 
rezervă  ai comisiei în vederea  organizării şi desfăşurării vânzării prin licitaţie publică a 
imobilului situat în municipiul Hunedoara, str. Libertăţii nr.24, proprietatea privată a 
municipiului Hunedoara, a constatat următoarele: 

 
       -  Dan Nicolae Robert – viceprimar – preşedinte 18 voturi “pentru” 
       -  Poantă Nelu Marinel – Şef Serviciu Administrarea domeniului public şi privat –  
                                               membru 18 voturi “pentru” 
       -  Popa Anişoara– inspector Serviciul impozite şi taxe locale– membru 18 voturi “pentru” 

                   -  Dragotă Iosif– consilier Serviciul urbanism, amenajarea teritoriului, disciplina în  
                                               construcţii şi cadastru – membru 18 voturi “pentru” 

                                - Toma Anamaria– Serviciul Administraţie publică locală, juridic, contencios, autoritate  
                                                              tutelară şi  elaborare documente consiliul local– membru 18 voturi “pentru” 
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În urma acestor rezultate, membrii de rezervă  ai comisiei în vederea  
organizării şi desfăşurării vânzării prin licitaţie publică a imobilului situat în municipiul 
Hunedoara, str. Libertăţii nr.24, proprietatea privată a municipiului Hunedoara, sunt: 

 
       -  Dan Nicolae Robert – viceprimar – preşedinte; 
       -  Poantă Nelu Marinel – Şef Serviciu Administrarea domeniului public şi privat – membru; 
       -  Popa Anişoara– inspector Serviciul impozite şi taxe locale – membru; 
       -  Dragotă Iosif– consilier Serviciul urbanism, amenajarea teritoriului, disciplina  
                                             în construcţii şi cadastru - membru 

                   - Toma Anamaria– Serviciul Administraţie publică locală, juridic, contencios,  
                                                          autoritate tutelară şi elaborare documente consiliul local– membru; 

 
Art.3 se aprobă cu 16 voturi pentru (d-nele consilier local Chiş-Şerban Ana 

Aurelia şi Vasilescu Tatiana nu sunt prezente în sala de şedinţă.) 
Au revenit în sala de şedinţe d-nele consilier local Chiş-Şerban Ana Aurelia şi 

Vasilescu Tatiana, deci numărul total al consilierilor prezenţi este de 18. 
Hotărârea nr.190/2009 se aprobă în unanimitate. 
 

La punctul 9 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul a 2/3 din 
num ărul consilierilor în func ţie).  
                -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Horvath Zoltan care prezintă raportul comisiei de buget– aviz favorabil. 
- d-lui Cazan Florin care prezintă raportul comisiei juridice– aviz favorabil. 
- d-lui Demeter  Ilie care prezintă raportul comisiei de urbanism– aviz 

favorabil. 
- d-lui Gyorfi Jeno care prezintă raportul comisiei de comerţ– aviz favorabil, 

dar cu un amendament la art.2: „licitaţia să înceapă de la 30 de euro.” 
 
Întrucât nu mai există înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a 

hotărârii pe ansamblu. 
 
 Se votează amendamentul propus de către Comisia de comerţ, care se 

referă la art.2: „pre ţul minim de la care va porni licita ţia,  de 30 Euro/m.p . - f ără TVA,  
echivalent în lei, la cursul BNR din ziua pl ăţii.” 

Amendamentul  a fost adoptat,   a întrunit 18 voturi „pentru”.  
 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1 se aprobă în unanimitate. 
Art.2, cu amendamentul adoptat,  se aprobă în unanimitate 
Având în vedere faptul că art. 3 din cadrul proiectului de hotărâre are caracter 

individual (cu privire la persoane) votul va fi secret.  
Se ia o pauză de 5 minute pentru numărarea voturilor şi încheierea 

procesului-verbal de către comisia de validare. 
Comisia de validare, numită în temeiul art.31, alin.(2), şi art.45 alin.(1) din 

Legea administraţiei publice locale nr.215/2001, republicată, cu modificările şi completările 
ulterioare, aprobată prin Hotărârea nr.117/2008 a Consiliului Local al Municipiului 
Hunedoara, procedând la numărarea buletinelor de vot privind stabilirea comisiei  în 
vederea organizării şi desfăşurării licitaţiei publice pentru vânzarea terenului în suprafaţă  
de 263,0 mp situat în b-dul Decebal nr.2 din municipiul Hunedoara, înregistrat în CF 
Hunedoara nr.1466N, nr. cadastral 2994, proprietate privată a municipiului Hunedoara, a 
constatat următoarele: 



 18 

 
       - Hada Ovidiu Marius – primar – preşedinte 16 voturi “pentru” 
       - Demeter Ladislau – director tehnic – membru 18 voturi “pentru” 
       - Căpâlna Daniela – director economic  – membru 18 voturi “pentru” 
       - Dragotă Iosif  – consilier U.A.T.D.C.- membru 18 voturi “pentru” 
       - Poenar Adina  – consilier juridic Serviciul impozite şi taxe locale– membru 18 voturi “pentru” 
    

În urma acestor rezultate, comisia în vederea organizării şi desfăşurării 
licitaţiei publice pentru vânzarea terenului în suprafaţă  de 263,0 mp situat în b-dul Decebal 
nr.2 din municipiul Hunedoara, înregistrat în CF Hunedoara nr.1466N, nr. cadastral 2994, 
proprietate privată a municipiului Hunedoara, este următoarea : 

 
       - Hada Ovidiu Marius – primar – preşedinte; 
       - Demeter Ladislau – director tehnic – membru; 
       - Căpâlna Daniela – director economic  – membru; 
       - Dragotă Iosif  – consilier U.A.T.D.C.- membru; 
       - Poenar Adina  – consilier juridic Serviciul impozite şi taxe locale– membru; 
 

Comisia de validare, numită în temeiul art.31, alin.(2), şi art.45 alin.(1) din 
Legea administraţiei publice locale nr.215/2001, republicată, cu modificările şi completările 
ulterioare, aprobată prin Hotărârea nr.117/2008 a Consiliului Local al Municipiului 
Hunedoara, procedând la numărarea buletinelor de vot privind stabilirea comisiei de 
rezervă  în vederea organizării şi desfăşurării licitaţiei publice pentru vânzarea terenului în 
suprafaţă  de 263,0 mp situat în b-dul Decebal nr.2 din municipiul Hunedoara, înregistrat în 
CF Hunedoara nr.1466N, nr. cadastral 2994, proprietate privată a municipiului Hunedoara, 
a constatat următoarele: 
 

      - Dan Nicolae Robert – viceprimar – preşedinte 18 voturi “pentru” 
      - Bilei Lucian–  consilier A.D.P.P. – membru   18 voturi “pentru” 
      - Homorodean Anca - şef serviciu S.I.T.L.- membru 18 voturi “pentru” 
      - Muntean Ioan  – consilier U.A.T.D.C – membru 18 voturi “pentru” 
      - Toma Anamaria   – consilier juridic – membru 18 voturi “pentru” 
 

În urma acestor rezultate, comisia de rezervă  în vederea organizării şi 
desfăşurării licitaţiei publice pentru vânzarea terenului în suprafaţă  de 263,0 mp situat în 
b-dul Decebal nr.2 din municipiul Hunedoara, înregistrat în CF Hunedoara nr.1466N, nr. 
cadastral 2994, proprietate privată a municipiului Hunedoara,  este următoarea : 
 

      - Dan Nicolae Robert – viceprimar – preşedinte; 
      - Bilei Lucian–  consilier A.D.P.P. – membru; 
      - Homorodean Anca - şef serviciu S.I.T.L.- membru; 
      - Muntean Ioan  – consilier U.A.T.D.C – membru ; 
      - Toma Anamaria   – consilier juridic – membru ; 

 
Art.4-6 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.191/2009 se aprobă în unanimitate. 

 

La punctul 10 al ordinii de zi se dă cuvântul (se adopt ă cu votul a 2/3 din 
num ărul consilierilor în func ţie).  
                -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Horvath Zoltan care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-lui Cazan Florin care prezintă raportul comisiei juridice. 
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- d-lui Leu Mihai care prezintă raportul comisiei pentru cultură. 
 

În continuare se dă cuvântul d-lor consilieri.  

Dl. Bobou ţanu Dan : 

„Mulţumiri din partea Asociaţiei Fotbal Club Hunedoara pentru redactarea 
noului contract de închiriere a bazei sportive, aş dori să fac o observaţie din partea 
asociaţiei,  care se poate transforma şi în amendament  – la capitolul 8 – art.13, aliniatul 3, 
se modifică şi va avea următorul conţinut: „ - neplata facturilor reprezentând 
contravaloarea utilităţilor în termen de 15 zile de la data emiterii acestora, în cazul în care 
comodatarul are obligaţia plăţii acestora potrivit art.7 din prezentul contract.” 

În vechiul contract, la art.7, la obligaţiile asociaţiei apare – „să efectueze plata 
lunară pentru energia termică, energia electrică, apă rece şi canal, resturi menajere, în 
cazul depăşirii sumelor alocate de la bugetul local al municipiului Hunedoara în acest 
sens”.  

Este vorba de suma alocată de 300.000 lei pentru întreţinerea bazei sportive, 
însă ar trebui să li se spună cât au dreptul, sau ce cotă lunară pot folosi pentru plata 
utilităţilor?” 

 
Dl. Primar Hada Ovidiu Marius : 
„Nu putem stabili dinainte o cotă lunară, deoarece în luna decembrie se 

consumă mai mult decât în alte luni, pe de altă parte nu putem să-i îngrădim.  
Dacă depăşesc  suma de 300.000 lei care le este alocată de Consiliul local, 

diferenţa o vor plăti dânşii din alte fonduri. Acest contract a fost negociat cu 
vicepreşedintele asociaţiei.” 

 
Dl. Bobou ţanu Dan : 

„Trebuie să li se spună exact cât reprezintă întreţinerea pe lună din acea 
sumă de 300.000 lei pentru ca dânşii să-şi poată face un plan de buget pentru plata acelor 
cheltuieli.” 

 
Dl. Secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu : 
„În anul 2008 totalul facturilor la utilităţi au fost de 75.128 lei. Diferenţa până 

la 300.000 lei este foarte mare.” 
 
Dl. Bobou ţanu Dan : 

„Este foarte bine că aţi făcut această precizare pentru a se vedea că suma 
alocată de Consiliul local este suficientă pentru întreţinerea totală a bazei sportive, iar 
cheltuielile se suportă din acea sumă .” 

 
Dl. Leu Mihai : 
„Vreau doar să adaug că echipa este pe locul I în campionat, deci cei care au 

votat pentru acel proiect de hotărâre pot sta liniştiţi.” 
 
Dl. Primar Hada Ovidiu Marius : 
„Şi ce legătură are cu proiectul de hotărâre pe care îl discutăm acum? La 

diverse puteţi discuta acest subiect.” 
 

Se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
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Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate 
Art.1-4 se aprobă în unanimitate 
Hotărârea nr.192/2009 se aprobă în unanimitate. 
 
La punctul 11 al ordinii de zi se dă cuvântul (se adopt ă cu votul majorit ăţii 

consilierilor în func ţie).  
                 -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Horvath Zoltan care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-lui Cazan Florin care prezintă raportul comisiei juridice. 
- d-lui Leu Mihai care prezintă raportul comisiei pentru cultură. 

Dl. Leu Mihai nu participă la vot având un interes patrimonial. 
 

În continuare se dă cuvântul d-lor consilieri.  

Dl. Apostolescu Dan : 

„Nu ştiu dacă dvs. aveţi în faţă contractul, putem face o pauză să îl studiaţi. 
La capitolul 5, răspunderea contractuală, la art.6 referitor la nerespectarea obligaţiilor 
contractuale, se spune că rezilierea contractului se face cu un preaviz de 15 zile. 

Referitor la capitolul 6, la obligaţiile părţilor, aş dori să ştiu care dintre 
obligaţiile societăţii comerciale Comtur Lowe Deva nu au fost respectate, astfel încât să 
reziliem contractul? Sau, eventual, ce anume nu a respectat consiliul local şi a înştiinţat în 
scris societatea respectivă, pentru a cere rezilierea contractului ? Nu se poate rezilia un 
contract doar că aşa vrem noi.” 

D-na Vasilescu Tatiana : 

„Se poate rezilia un contract cu acordul părţilor.” 

Dl. Apostolescu Dan : 

„Dar cum? Dacă este doar cu acordul părţilor, atunci nu trebuiau trecute şi 
obligaţiile societăţii. Adică firma îşi respectă obligaţiile şi totuşi noi reziliem contractul? Eu 
zic că la baza rezilierii unui contract trebuie să stea o nerespectare a obligaţiilor. 

Alt aspect, să înţeleg că după cele 15 zile de preaviz, încetează contractul? 
Şi atunci ce se întâmplă? Vom merge cu sufertaşul cu hrană pentru acei oameni? Pentru 
că în 15 zile nu cred că se poate organiza o licitaţie, astfel încât să se semneze contractul 
cu o altă firmă. Acolo trebuie să se asigure o altă firmă care să se apuce de treabă, laşi 
oamenii fără hrană? Sunt de părere că nu se poate rezilia un contract aşa de uşor, mai 
ales că societatea mai are contract până anul viitor în luna august. Nu înţeleg care este 
substratul pentru rezilierea acestui contract.” 

Dl. Demeter Ilie : 

„Propun un amendament la art.1, care va avea următorul conţinut: „Art.1. – 
Aprobă rezilierea  cu acordul părţilor a Contractului de asociere nr.28971/29.08.2005, 
încheiat între Consiliul Local al Municipiului Hunedoara şi S.C. COMTOUR LOWE S.R.L. 
Deva, aprobat prin Hotărârea Consiliului local nr.145/2005, după adjudecarea serviciilor de 
o altă firmă” 

Acum 4 ani reţin că au fost lupte mari în cadrul consiliului pentru aceste servicii de hrană 
pentru celor trecuţi pe listă, sunt destul de mulţi, cam 100 de familii. Primăria nu trebuie să 
facă o pauză la aceste servcii, să nu rămână aceşti oameni fără hrană. Până acum 
primăria a avut o cantină socială care s-a desfiinţat, au preluat-o alţii. 
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M-am interesat la executiv  şi mi s-a spus că durează minim 60 de zile până 
când o altă firmă câştigă licitaţia, iar pe această perioadă nu putem lăsa oamenii fără 
hrană, deci trebuie să lăsăm această firmă S:C: Comtur în continuare. Sunt familii întregi 
care se hrănesc acolo. De aceea am făcut acest amendament.” 

Dl. Apostolescu Dan : 

„Exact acest amendament aş fi dorit să fac şi eu. Fac o completare la acest 
amendament  - până la semnarea contractului cu altă firmă. Pentru că s-ar putea să nu se 
semneze nici un contract.” 

Dl. Leu Mihai : 

„Societatea Comtur Lowe a precizat vreun motiv pentru reziliere?” 

Dl. Apostolescu Dan : 

„Nu. S-a purtat vreo corespondenţă în scris cu această firmă?” 

Dl. Primar Hada Ovidiu Marius:  

„Am fost informaţi de S.C. Comtur Lowe că nu mai doreşte continuarea 
contractului. Consider inoportună această reziliere a contractului până nu avem ceva sigur 
din partea altei firme. Cred că e important să ne asigurăm ca acest serviciu nu va avea  
discontinuitate. Este bun acest amendament, trebuie să ne asigurăm că altă firmă va 
semna noul contract şi va prelua serviciul, după care putem aproba rezilierea cu actuala 
firmă.” 

Dl. Bobou ţanu Dan : 

„Cât este alocaţia pe zi?” 

Dl. Secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  

„Este de 6 lei/zi.” 

Dl. Bobou ţanu Dan : 

„Este o sumă foarte mică.” 

Dl. Primar Hada Ovidiu Marius:  

„Cuantumul alocaţiei este stabilit prin hotărâre de guvern. Noi doar plătim 
facturile de acolo.”  

Dl. Leu Mihai:  

„Este vorba de firma tatălui meu, dar eu nu ştiu exact despre ce este vorba. 
Domnule primar, sigur aveţi jurişti la primărie, să contacteze firma tatălui meu şi să 
discutaţi aceste aspecte cu el. Dacă nu puteţi ajunge la o înţelegere amibilă, puteţi să daţi 
firma în judecată, puteţi să faceţi tot ceea ce credeţi de cuviinţă pentru binele primăriei.” 

Dl. Primar Hada Ovidiu Marius : 

„Nu se va ajunge acolo. Nu ştiu de ce mergeţi pe direcţia  aceasta, ceea ce 
trebuie stabilit aici este să nu întrerupem acest serviciu. Firma despre care vorbiţi, chiar 
dacă este a tatălui dvs. sau nu, are contractat acest serviciu până în august 2010. Dacă 
dânşii nu vor să continue acest contract e ok, dar numai sub condiţia ca o altă firmă să 
prea acest serviciu, altfel dânşii sunt obligaţi să continue aceste servicii. ” 
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Dl. Leu Mihai : 

„O singură discuţie am avut cu dvs. despre firma tatălui meu, mi-a spus tatăl 
meu să vă spun să-i achitaţi facturile. Când v-am spus despre plata facturilor, aţi spus că 
tatăl meu a strigat împotriva dvs. în campanie.” 

Dl. Primar Hada Ovidiu Marius : 

„Ar trebui să fiţi informat că toate facturile acelei firme au fost achitate, şi 
nicidecum pentru că e firma tatălui dvs.” 

Dl. Secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  

„Domnule consilier Leu aţi anunţat că nu participaţi la vot la acest punct, însă 
conform regulamentului nici la dezbateri nu trebuie să participaţi.” 

Dl. Demeter Ilie : 

„Amendamentul  final la art.1 este următorul: “Art.1 - Aprobă rezilierea  cu 
acordul părţilor a Contractului de asociere nr.28971/29.08.2005, încheiat între Consiliul 
Local al Municipiului Hunedoara şi S.C. COMTOUR LOWE S.R.L. Deva, aprobat prin 
Hotărârea Consiliului local nr.145/2005, după adjudecare, semnare a noului contract de 
asociere de către o altă societate comercială.” 

Se supune la vot amendamentul – se aprobă în unanimitate. 
Se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1. – cu amendamentul aprobat – se aprobă în unanimitate. 
Art.2-3 se aprobă în unanimitate 
Hotărârea nr.193/2009 – se aprobă în unanimitate. 
 
La punctul 12 al ordinii de zi se dă cuvântul (se adopt ă cu votul majorit ăţii 

consilierilor în func ţie).  
                    -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Horvath Zoltan care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-lui Cazan Florin care prezintă raportul comisiei juridice. 
- d-lui Demeter Ilie care prezintă raportul comisiei de urbanism. 
- d-lui Gyorfi Jeno care prezintă raportul comisiei de comerţ. 
- d-lui Leu Mihai care prezintă raportul comisiei pentru cultură. 
În continuare se dă cuvântul d-lor consilieri.  

Dl. Bobou ţanu Dan : 

„Am câteva întrebări pentru compartimentul de specialitate. Bănuiesc că 
acest program nu se suprapune cu programul ISPA. Dacă se va întocmi acest studiu de 
prefezabilitate, va însemna că oraşul va fi din nou săpat şi cu siguranţă se va intersecta cu 
zonele care unde este săpat, refăcut deja şi se toarnă asfalt, iar nou săpăm din nou. 

Observ că această firmă din Bucureşti care va întocmi studiul, ar putea face 
concurenţă serioasă  cu acel O.N.G. non-profit  deoarece 70% din studiu se referă la 
istoria zonei Hunedoara şi detalii tehnice sunt foarte puţine, faţă de întreaga istorie a 
Hunedoarei pe care e bine să o învăţăm, dar.... Consider că eram mult mai interesaţi de 
aceste detalii tehnice.  

Ce se întâmplă cu acele fântâni arteziene? În zona de la bd. Dacia nu cumva 
am aprobat un sens giratoriu? Am aprobat odată tot aşa un studiu de fezabilitate pentru 
sens giratoriu.  
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Durata de realizare a investiţiei este de 48 de luni. Atrag încă o dată atenţia 
că programul ISPA ar fi trebuit să fie finalizat anul viitor, dar cu siguranţă cei care au 
câştigat licitaţie, firma de la Râul Mare, nu-l vor putea termina.  

La diverse voi pune problema cetăţenilor din Peştiş unde conducta pentru 
apa menajeră trece prin centrul comunei iar locuitorii nu se pot racorda la sistemul de 
canalizare.” 

Dl. Munteanu Gigi : 

„Acesta e studiu de prefezabilitate, pe urmă urmează să mai plătim un studiu 
de fezabilitate, şi abia după aceea ne apucăm de lucrări? Ca să ştim ce votăm aici.” 

Dl. Bobou ţanu Dan : 

„Strada Bogdan Vodă din oraşul vechi apare în derulare pe programul ISPA 
dar este trecut şi aici. Probabil ca e realizată doar parţial.” 

D-ra Ricea Suzana  – şef Birou proiecte cu finanţare internaţională: 

„Pentru faza studiu de prefezabilitate nu au fost alocate fonduri,  studiul a fost 
întocmit gratuit, aici nu se includ toate detaliile tehnice. Urmează un studiu de fezabilitate 
care va fi supus aprobării consiliului local, cu indicatorii tehnico-economici, iar după 48 de 
luni se va organiza o licitaţie pentru un acord cadru, pentru 4 ani.  

Lucrările nu se suprapun cu programul ISPA. Pentru lucrările de extindere 
reţea alimentare cu apă există o altă sursă de finanţare – fondurile de coeziune, se 
pregăteşte documentaţia. În momentul când se va obţine finanţarea pe fondurile de 
coeziune se va derula proiectul, Nu se ştie când se va semna contractul. Va fi o altă firmă 
de specialitate, va fi un alt proiect dar doar în momentul când se vor aloca fondurile.” 

Dl. Primar Hada Ovidiu Marius : 

„Fondurile de coeziune pot veni in 4 ani sau deloc. Ideea că dacă vin aceste 
fonduri de coeziune, în zonele unde se intersectează cu ISPA vor avea prioritate proiectul 
cu aceste fonduri de coeziune.” 

Dl. Bobou ţanu Dan : 

„Să înţeleg că deocamdată programul ISPA nu satisface necesarul 
municipiului Hunedoara, derulându-se doar pe o anumită zonă, ceea ce înseamnă centrul 
vechi de aici, restul nu beneficiază ...” 

Dl. Primar Hada Ovidiu Marius : 

„După ce a fost aprobat programul ISPA, au mai fost tăiate fonduri, ne poate 
explica dl. Demeter Ladislau.” 

Dl. Demeter Ladislau - director tehnic: 

„E vorba de acel canal colector care merge la Sântuhalm, lungimea lui este 
de 14,2 km iar în proiect este trecut doar 9,2 km.” 

  

Se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate 
Art.1-3 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.194/2009 se aprobă în unanimitate. 
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La punctul 13 al ordinii de zi se dă cuvântul (se adopt ă cu votul majorit ăţii 
consilierilor în func ţie).  

-    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
- d-lui Horvath Zoltan care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-lui Leu Mihai care prezintă raportul comisiei pentru cultură. 

 

Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii 
pe ansamblu. 

Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate 
Art.1-2 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.195/2009 se aprobă în unanimitate. 

 
La punctul 14 al ordinii de zi se dă cuvântul (se adopt ă cu votul majorit ăţii 

consilierilor în func ţie).  
-    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
- d-lui Horvath Zoltan care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-lui Cazan Florin care prezintă raportul comisiei juridice. 
- d-lui Leu Mihai care prezintă raportul comisiei pentru cultură. 

 

Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii 
pe ansamblu. 

Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate 
Art.1-3 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.196/2009 se aprobă în unanimitate. 
 
La punctul 15 al ordinii de zi se dă cuvântul (se adopt ă cu votul majorit ăţii 

consilierilor în func ţie).  
-    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
- d-lui Horvath Zoltan care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-lui Cazan Florin care prezintă raportul comisiei juridice. 
- d-lui Leu Mihai care prezintă raportul comisiei pentru cultură. 

 

Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii 
pe ansamblu. 

Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate 
Art.1-6 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.197/2009 se aprobă în unanimitate. 
 
La punctul 16 al ordinii de zi se dă cuvântul (se adopt ă cu votul majorit ăţii 

consilierilor în func ţie).  
-    d-lui Bobouţanu Dan care prezintă Nota de fundamentare. 
- d-lui Cazan Florin care prezintă raportul comisiei juridice. 
- d-lui Leu Mihai care prezintă raportul comisiei pentru cultură. 

 
Dl. Bobou ţanu Dan : 

„Nu ştiu dacă aţi primit acest proiect de hotărâre. L-am depus în această zi, 
de aceea aţi stat azi mai mult la această şedinţă, deoarece discuţiile purtate de către dl. 
Şimoc, preşedintele Asociaţiei Fotbal Club Hunedoara cu dl. Lucescu au avut loc de mult 
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timp. Dl. Lucescu a comunicat că luna viitoare va fi în România, se terminăp campionatul şi 
în Ucraina, consider că e ultimul prilej de a-i acorda acest titlu, deoarece nu am văzut acest 
proiect de hotărâre în şedinţa extraordinară de luni, deoarece dacă îl vedeam desigur că îl 
aprobam atunci. Am fost cumva „obligat” să grăbesc aceste demersuri pentru a reuşi să îl 
prindem în şedinţa ordinară din octombrie şi nu puteam ajunge în şedinţa din noiembrie cu 
acest proiect de hotărâre, acesta este singurul motiv, altul îl puteţi gândi doar dvs. .  

Consider că în calitate de consilier local este de datoria mea să promovez 
proiecte pentru cetăţean de onoare al Hunedoarei, sau pentru astfel de cazuri, atribuţiile  
consilier local îmi dau dreptul de a face această propunere.” 

 
Dl. Leu Mihai : 
„Alături de dl. Bobouţanu sunt şi eu iniţiator al acestui proiect de hotărâre. Nu 

ştiu de ce acest proiect de hotărâre cu conferirea titlului de cetăţean de onoare d-lui 
Lucescu a trebuit să facă obiectul unei dispute politice, am văzut că toţi consilierii din 
partea P.N.L. au votat împotrivă, cred că ar fi ruşinos din partea consiliului local să 
nutreacă această hotărâre.” 

 
Dl. Bobou ţanu Dan : 

„Trebuie să recunosc că dl. Primar Ovidiu Hada a discutat despre această 
problemă  într-o şedinţă de consiliu şi toţi ne-am dat acordul de principiu, dacă dvs. aţi fi 
iniţiat acest proiect, vă daţi seama că şi noi am fi fost de acord. L-am iniţiat noi pentru că 
ne-am dat seama că nu mai era iniţiat în timpul oportun, şi de aceea cum a spus şi colegul 
Mihai Leu sper că şi dvs. să fiţi de acord.” 

 
Dl. Primar Hada Ovidiu:  
„Mulţumesc domnului consilier că a menţionat fapul  că am avut o discuţie cu 

dl. Mircea Lucescu. De asemenea în pauza şedinţei am avut din nou o conversaţie cu 
dânsul, mi-a comunicat programul: pe 16 decembrie va avea ultimul meci, pe 17 
decembrie va merge la Montecarlo la un control pentru inimă, pe 18 decembrie va fi în 
Bucureşti, la ziua nepoatei dânsului. Între 21-25 decembrie va veni împreună cu dl. 
Andone la Hunedoara pentru că doreşte să participe la decernarea titlului de cetăţean de 
onoare, veţi primi o confirmare de la dânsul prin fax, câţiva consilieri au fost de faţă când 
am avut această discuţie. Dânsul va veni în decembrie, dacă va fi nevoie vom face o 
şedinţă extraordinară pentru acest lucru. Propunerea mea este să nu o luăm înainte şi să 
facem o nedreptate acestei personalităţi, propun să fie introdus în şedinţa din decembrie, 
aşa cum am făcut şi până acum, sa fie prezent la înmânare. 

Consider că, de data aceasta,  este inoportun să oferim un titlu de cetăţean 
de onoare unei persoane care nu este de faţă.” 

 
Dl. Bobou ţanu Dan : 

„Noi acum aprobăm să oferim acest titlu.” 
 
Dl. Cazan Florin:  
„Este onorantă atât pentru noi cât şi pentru oraş această acordare a titlului de 

onoare d-lui Lucescu, însă deoarece există dorinţa clar exprimată a d-lui Lucescu că 
doreşte să participe la această şedinţă de înmânare,  consider că şedinţa trebuie să fie 
solemnă, deci trebuie să amânăm acordarea titlului pentru o şedinţă la care va fi dânsul 
prezent.” 
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Dl. Bobou ţanu Dan : 
„Cred că ne aflăm într-o uşoară confuzie, noi azi doar decernăm titlul de 

cetăţean de onoare. Conform art.38, alin.2, la atribuţiile consilierului local, noi putem 
aproba acest lucru, asta nu înseamnă că la şedinţa festivă nu îl vom putea înmâna 
dânsului personal. Ce ne vom face dacă la şedinţa din decembrie, colegii noştri nu vor 
aproba hotărârea, îl facem pe dl. Lucescu să vină până aici şi nu trece hotărârea?” 

  
Dl. Leu Mihai:  
„Sunt de acord ca în calitate de iniţiator al acestui proiect de hotărâre, să fiu 

şters şi să apară ca şi iniţiator dl. Primar Hada, iar apoi să aprobăm hotărârea.” 
 
Dl. Primar Hada Ovidiu Marius:  
„Domnule consilier, în numele meu nu aveţi dreptul să vorbiţi. Dvs. aţi 

cunoscut toate detaliile conversaţiei, pentru că eu personal vi le-am spus. Ştiţi că dl. 
Lucescu a aprobat, iar dl. Andone şi dl. Lucescu sunt în viaţă amândoi şi pot să vă 
confirme acest lucru.” 

 
Dl. Leu Mihai:  
„Noi ca şi consilieri am dorit să trecem pe ordinea de zi acest proiect, 

urmează ca şi colegii consilieri să decidă dacă se aprobă sau nu.” 
 
Dl. Primar Hada Ovidiu Marius:  
„Aţi făcut afirmaţia că este o problemă politică, dvs. o faceţi politică, din 

punctul meu de vedere consider oportună acordarea acestui titlu d-lui Lucescu, dar într-un 
cadru festiv, exact cum dânsul a optat să fie. Dacă nu sunteţi convinşi, îl puteţi suna, vă 
dau nr. de telefon. ” 

 
Dl. Leu Mihai:  
„Domnule primar, poate că dvs. nu cunoaşteţi legea, dvs. trebuie să vă 

supuneţi deciziilor consiliului local. Aici se va aproba un proiect de hotărâre. Dvs. nu vreţi 
să o puneţi pe ordinea de zi.” 

 
Dl. Primar Hada Ovidiu Marius:  
„Dvs. mă învinuiţi de ceva de care nu sunteţi informat, poate cunosc legea. 

Am spus doar părerea mea,  că sunt de acord cu această acordare a titlului, dar într-un 
cadru festiv. Este pusă pe ordinea de zi, s-a votat acest lucru. Eu nu m-am opus ca să fie 
trecută pe ordinea de zi.” 

 
Dl. Bobou ţanu Dan:  
„A făcut cineva un amendament? D-le Cazan aţi făcut vreun amendament?” 
 
Dl. Zuberecz Richard:  
„Dl. Leu afirmă că anumiţi consilieri nu vor să aprobe acordarea acestui titlu. 

Aveţi dvs. cumva un acord scris din partea d-lui Lucescu pentru acest titlu?” 
 
Dl. Bobou ţanu Dan:  
„Nu este necesar acest acord.” 
 
 
 



 27 

Dl. Leu Mihai:  
„Şi eu am fost numit cetăţean de onoare şi nimeni nu m-a întrebat dacă sunt 

de acord.” 
Dl. Gyorfi Jeno:  
„Am fost cu dl. Primar când i-a sunat pe dl. Andone şi pe dl. Lucescu. Dl. 

Lucescu  a specificat clar şi concis că vrea să fie aici în Hunedoara atunci când votează 
consiliul local acordarea titlului de cetăţean de onoare.  

Noi am mai acordat titluri de cetăţean de onoare şi cu alte ocazii, dar 
niciodată nu am aprobat o hotărâre fără ca acel cetăţean să fie prezent în şedinţă.  

Eu propun ca acest proiect de hotărâre să fie iniţiat tot de dl. Bobouţanu şi de 
dl. Leu însă să fie aprobat doar atunci când dl. Lucescu va fi prezent în şedinţă.” 

 
Dl. Demeter Ilie:  
„Vreau să fac o precizare pentru toţi colegii, din anul 2000 sunt consilier local, 

însă nici un titlu de onoare nu l-am oferit în lipsă. Proiectul de hotărâre, avizele comisiilor s-
au prezentat de faţă cu persoana care urma să primească titlul, după care s-a decernat 
într-un cadru festiv acest titlu. La toţi am procedat astfel. Au existat şedinţe speciale, 
deosebite  prin care l-am onorat pe acel om, s-au ţinut discursuri, i s-au prezentat meritele. 
Oamenii au fost încântaţi, s-au aflat multe lucruri despre activitatea lor, meritele lor. Este 
un obicei foarte bun, de ce vreţi neapărat sa-l schimbăm? Dvs. doriţi neapărat azi să 
acordăm titlul deşi dl. Lucescu a specificat clar că doreşte să fie aici în decembrie la 
decernare.” 

 
D-na Chi ş-Şerban Ana-Aurelia:  
„Am participat la multe şedinţe prin care s-au decernat titluri de cetăţean de 

onoare, într-adevăr aşa a fost cum spune dl. Demeter. Însă acest lucru nu ne împiedică ca 
acum să aprobăm proiectul privind acordarea titlului de cetăţean de onoare, pentru că dl. 
Lucescu este un cetăţean al municipiului Hunedoara, iar când vine dânsul într-un cadru 
festiv să-i aducem la cunoştinţă hotărârea consiliului local din data de... când i s-a aprobat 
titlul de cetăţean de onoarea şi atunci să i se înmâneze tot ceea ce înseamnă însemne ale 
cetăţeanului de onoare.  

În şedinţa festivă putem face referire la ceea ce înseamnă Mircea Lucescu 
pentru Hunedoara şi ce a făcut pentru oraş iar acea şedinţă să-i fie dedicată dânsului, fără 
alte puncte pe ordinea de zi. Pentru că până acum aşa s-a procedat cu cetăţenii de 
onoare, au fost proiecte care s-au discutate cu mult timp înainte, li s–a înmânat diplome şi 
plachete.  

Mircea Lucescu nu este un oarecine, haideţi să-i facem o şedinţă specială şi 
să-l onorăm aşa cum se cuvine. Pentru că dacă despre România şi despre Hunedoara se 
ştie peste hotare, se ştie şi datorită lui Mircea Lucescu care a fost mai hunedorean decât 
toţi hunedorenii.” 

 
Dl. Leu Mihai:  
„Ce-ar fi fost să vadă tot ce s-a întâmplat astăzi.” 
 
Dl. Gyorfi Jeno:  
„Presa va scrie mâine despre Lucescu ca şi cetăţean de onoare, iar apoi în 

decembrie când va veni Lucescu în Hunedoara, nu va mai scrie nici un rând despre 
aceasta.” 
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Dl. Leu Mihai:  
„Dar ce ar fi dacă presa ar scrie că Mircea Lucescu nu a fost numit cetăţean 

de onoare, pentru că anumiţi consilieri nu au votat pentru.” 
 
Dl. Bobou ţanu Dan:  
„Sunt om de presă, nu vă faceţi griji, se va scrie şi acum se va scrie şi atunci. 

Proiectul nu va fi retras de pe ordinea de zi.” 
 
Dl. Cazan Florin:  
„În urma a ceea ce am discutat şi respectând dorinţa d-lui Lucescu, fac 

amendamentul pentru amânarea iniţierii proiectului de hotărâre după data de 20 decembrie 
când dl. Lucescu va fi în Hunedoara, pentru o şedinţă extraordinară.” 

 
Dl. Bobou ţanu Dan:  
„Nu puteţi să amânaţi , dvs. puteţi vota proiectul de hotărâre sau nu.” 

 
Dl. Primar Hada Ovidiu Marius:  
„Dvs. votaţi împotriva dorinţei d-lui Lucescu? Dânsul merită o astfel de onoare 

dar la timpul potrivit. Dvs. doriţi să aprobaţi astăzi şi să-i transmiteţi prin telefon acest 
lucru? Eu vă spun că faceţi o greşeală, acesta e punctul meu de vedere. Dânsul are 
această dorinţă, ăşi va ajusta programul astfel încât să poată fi prezent la această 
decernare şi dvs. faceţi cum credeţi. Eu nu voi vota, pentru că nu am voie să votez.” 

 
Dl. Leu Mihai:  
„Atunci spuneţi-le şi consilierilor dvs. să voteze.” 
 
Dl. Primar Hada Ovidiu Marius:  
„Poate nu cunoaşteţi, dar colegii mei nu execută ordinea politice ca dvs.” 
 
Dl. Farca ş Ladislau:  
„Subscriu la ideea că se poate aproba astăzi, iar decernarea să se facă într-

un cadru festiv.  
Mai aduc încă un argument, aţi spus că dl. Lucescu va veni în perioada 21-25 

decembrie, deci vine de Craciun. Vă spun că de Crăciun mulţi dintre noi nu vom fi aici, nu 
ştiu dacă veţi avea cvorumul necesar pentru aprobarea hotărârii.” 

 
Dl. Munteanu Gigi:  
”Toată discuţia de azi a apărut în urma confuziei a doi termeni: astăzi votăm 

şi în decembrie vom decerna titlul într-un cadru festiv. Atunci vor veni toţi consilierii care 
vor putea dar acest vot de azi e doar acordarea titlului care nu are nimic ilegal în faptul că îl 
aprobăm azi şi îl decernăm în decembrie.” 

 
Se supune la vot titlul hotărârii: Chiş-Şerban Ana-Maria, Farcaş Ladislau, 

Munteanu Gigi, Culcea Teodor, Vasilescu Tatiana, Balosin Nicolae, Leu Mihai, Bobouţanu 
Dan, Szilagy Ana-Maria – 9 voturi pentru; Neamţiu Ioan, Cazan Florin, Apostolescu Dan, 
Goghiţă Daniel-Gheorghe, Şoş Iosif, Zuberecz Richard, Horvath Zoltan, Gyorfi Jeno, 
Demeter Ilie – 9 abţineri. 

Titlul hot ărârii nu a întrunit cvorumul legal pentru a putea f i adoptat, şi 
astfel votarea pe articole şi a hot ărârii pe ansamblu nu mai continu ă. 
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Dl. Leu Mihai:  
„Când va iniţia dl. Primar acest proiect de hotărâre eu îl voi vota.” 
 
Dl. Bobou ţanu Dan:  
„Să înţeleg că dvs, cei de partea cealaltă a mesei, aţi votat împotriva 

aprobării privind decernarea titlului de cetăţean de onoare d-lui Lucescu. Abţinerile sunt de 
fapt voturi împotrivă. Vă mulţumesc pentru vot. Aţi fost împotriva unui cetăţean al României 
care a făcut mai mult decât toţi din această sală pentru Hunedoara, cetăţenii Hunedoarei 
trebuie să ştie cum vă opuneţi.” 
 

17. Diverse.    
D-na Chi ş-Şerban Ana-Aurelia:  
„Atribuirea titlului de cetăţean de onoare a picat. Iniţiativa mea de atribuire a 

unor spaţii pentru activităţi culturale, a picat. Tot ceea ce vine din partea consilierilor ca şi 
iniţiative, trece prin maşina de vot, să nu-i dăm nume, şi pică. Nu există nici o explicaţie 
logică pentru aceste căderi. 

Am făcut o interpelare în şedinţa trecută referitoare la apa pluvială. Noi am 
votat în consiliu apă de canalizare şi apă potabilă, doar atât. Am ridicat atunci problema cu 
apa pluvială care a depăşit ca şi consum apa potabilă şi am cerut explicaţii, am primit un 
răspuns. Nu pricep de ce în continuare pe notele de plată apare în continuare apă meteo, 
chiar dacă această apă va fi măsurată de către Deva şi nu de către Topliţa. 

Continui să nu pricep de ce în continuare apa potabilă care se foloseşte nu 
numai la băut, se consumă mai puţină în Hunedoara decât apa de canalizare. Iar acum 
dacă a plouat nu ştiu ce se va întâmpla cu facturile.” 

 
Dl. Primar Hada Ovidiu Marius:  
„Pe facturi apare în continuare apa meteo pentru că este captată în aceeaşi 

canalizare cu apa potabilă, este canalizare mixtă, trece prin staţia de filtrare. În alte oraşe 
sunt canalizări separate.” 

 
Dl. Demeter Ladislau:  
„Şi la noi în oraş au fost canalizări separate dar în ultimul timp au devenit 

mixte deoarece canalizările au fost colmatate. Toată apa trece prin staţiile de epurare şi 
sunt nişte costuri pentru a procesa apa de aceea apar astfel pe facturi.” 

 
D-na Chi ş-Şerban Ana-Aurelia:  
„De ce se facturează separat? Noi nu am votat preţuri pentru apa pluvială, ci 

doar preţuri pentru apă potabilă şi apă de canal.” 
 
Dl. Demeter Ladislau:  
„Dacă toată apa care se amestecă trece prin staţiile de filtrare sunt aceleaşi 

costuri. Dacă apele se amestecă, există doar apă de canal.” 
 
D-na Chi ş-Şerban Ana-Aurelia:  
„Tocmai de aceea ar trebui să existe cele două preţuri separate: apă potabilă 

şi apă menajeră. De ce există apă meteorică? Pentru că noi nu am votat sectorul de apă 
meteorică.”  
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Dl. Primar Hada Ovidiu Marius:  
„La filtrare nu se poate diferenţia care este apa potabilă şi care este apa 

menajeră. Nu vreau să justific de ce există facturarea astfel, vă spun doar din ce cauza. 
Există doar diferenţa dintre apa consumată şi apa filtrată, iar rezultatul este apă pluvială. 
Astfel se poate dovedi apa pluvială.” 

 
Dl. Demeter Ladislau:  
„Costurile vor scădea semnificativ deoarece referinţa este de la Deva.” 
 
D-na Chi ş-Şerban Ana-Aurelia:  
„Totuşi nu înţeleg cum poate fi consumată mai multă apa de canal decât apa 

potabilă.” 
Dl. Demeter Ladislau:  
„Tocmai datorită apei de ploaie care se adună în canalizare.” 
 
Dl. Bobou ţanu Dan:  
„Dar de ce nu explicaţi că s-a schimbat punctul unde se făcea măsurătoarea, 

înainte se făcea la Topliţa şi acum se va face la Deva. La Topliţa ploua torenţial, aici nu 
ploua deloc, este o bătaie de joc la adresa cetăţenilor, până nu am intervenit nu s-a făcut 
nimic.” 

 
D-na Chi ş-Şerban Ana-Aurelia:  
„Când plouă, apa se scurge în grădinile oamenilor, oamenii sunt obligaţi să 

plătească ca şi cum apa se scurge în canalizare.” 
 
Dl. Primar Hada Ovidiu Marius:  
„Toţi cetăţenii au fost îndrumaţi să-şi verifice contractele cu Apa Prod. 

Domnul Răducea, fost consilier, este director acolo la relaţiile cu proprietarii, a fost informat 
de această situaţie, li se verifică contractele cu Apa Prod la toţi cetăţenii care doresc. Se 
consideră că o anumită cantitate de apă de ploaie ajunge în sistemul de canalizare.” 

 
Dl. Bobou ţanu Dan:  
„Există o metodologie care este aprobată, singura problemă era punctul de 

înregistrare a precipitaţiilor care se făcea la Topliţa, era necorespunzător cu ceea ce se 
întâmpla în Hunedoara.  

Staţia de epurare de la Sântuhalm încă nu funcţionează. Am informaţii că apa 
a fost facturată cu o lună înainte de aprobarea hotărârii de consiliu, cu majorarea de 
preţuri, nu ştiu dacă greşesc, vă rog să verificaţi.” 

 
Dl. Demeter Ladislau:  
„Staţia de epurare veche funcţionează relativ, dar staţia de la Buituri nu 

funcţionează.” 
 
Dl. Primar Hada Ovidiu Marius:  
„Dacă este adevărat, cetăţenii din zona aceea ar putea să dea în judecată 

Apa Prod-ul pentru facturare necorespunzătoare. Ei nu aveau voie să aplice retroactiv.” 
 
Dl. Munteanu Gigi:  
„În şedinţa trecută pentru a evita discuţiile prelungite, am propus să se facă 

cunoscută consilierilor situaţia cu costurile ocazionate de „Zilele Municipiului”, adică cât 
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reprezintă sponsorizările şi cât am alocat de la bugetul local. Am primit astăzi o listă cu 
situaţia de cheltuieli de la d-na Căpîlnă, probabil trebuia să o primească toţi consilierii, dar 
fără precizarea cerută de mine, adică din 183.060 lei cât s-au cheltuit per total, cât au fost 
din sponsorizari şi cât de la bugetul local.” 

 
Dl. Primar Hada Ovidiu Marius:  
„Încă nu am primit toate facturările.” 
 
D-na Căpîln ă Daniela  – director economic: 
„Pot eu să fac această completare, din sponsorizări s-au primit 21.080 lei.” 
 
Dl. Leu Mihai : 
„Deci diferenta de 1 miliard şi 600 de mii am suportat-o noi şi cetăţenii 

oraşului. Probabil că ştiţi că şi data trecută m-am opus acestor cheltuieli. S-au făcut 
cheltuieli pentru diplome, medalii, cupe. S-au făcut licitaţii pentru aceste diplome, medalii şi 
plachete? A câştigat o anumită firmă licitaţia?” 

 
Dl. Apostolescu Dan : 
„Achiziţiile care nu depăşesc 15.000 de euro pe an nu necesită licitaţie.” 
 
Dl. Leu Mihai : 
„Am văzut că este aceeaşi firmă pentru diplome, cât şi pentru cupe, etc. Dacă 

această firmă este singură, ar trebui să participe la licitaţie pentru că probabil mai sunt şi 
alte firme.” 

 
Dl. Primar Hada Ovidiu Marius:  
„Cele mai multe diplome nu au fost comandate de primărie ci cluburile au 

făcut comanda. Noi am aprobat doar plata acelor facturi” 
 
Dl. Leu Mihai : 
„M-am opus cheltuirii acelei sume de 2 miliarde şi atunci mi-aţi spus că dacă 

nu se se trece în buget cifra de  2 miliarde nu se vor putea cheltui banii. După cum vedeţi 
am avut dreptate, am cheltuit un miliard optsute de mii şi am încasat doar douăsute de 
milioane. Dacă noi prima dată strângeam banii de sponsorizări, şi după aceea aprobam 
banii, cheltuiam doar banii din sponsorizări. Cu aceste încredinţări directe de până la 
15.000 de euro, eu cred că se depăşeşte această sumă pe an, dar  probabil că dvs. 
împărţindu-le pe mai multe capitole nu depăşeşte nici una 15.000 de euro. Cred că toată 
lumea a înţeles ce am vrut să spun. 

Cluburile de unde au primit aceşti bani pentru diplome?” 
 
Dl. Primar Hada Ovidiu Marius:  
„De la bugetul local. Nu primăria i-a trimis la o anumită firmă, ci cluburile au 

ales.” 
 
Dl. Leu Mihai : 
„Mi se pare ciudat doar că apare aceeaşi firmă. 
Vreau să reamintesc consilierilor şi d-lui primar aici la diverse, faptul că 

echipa de fotbal se află pe locul 1.” 
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Dl. Primar Hada Ovidiu Marius:  
„Felicitări. Aş vrea să fac o precizare la ce a spus dl. consilier Bobouţanu. 
Votul de astăzi nu a fost un vot împotriva d-lui Lucescu.” 
 
Dl. Bobou ţanu Dan:  
„Domnule secretar, cum a fost consemnat votul de astăzi?” 
 
Dl. Secretar Aurel-Ra ţă Bugnariu:  
„Nu a trecut.” 
 
Dl. Bobou ţanu Dan:  
„Nu a trecut, aţi votat împotrivă domnilor! Presa va consemna faptul că nu 

doriţi să-i acordaţi titlul de cetăţean de onoare d-lui Lucescu.” 
 
Dl. Apostolescu Dan : 
„Presa a fost de faţă, va consemna aşa cum trebuie.” 
 
Dl. Primar Hada Ovidiu Marius:  
„Nu am fost împotriva conferirii titlului d-lui Lucescu. Dvs. puteţi să propuneţi 

din nou în decembrie. Dacă nu veţi propune, se va propune de către altcineva, nu neapărat 
de către mine, poate să propună dl. Gyorfi. Intenţia mea nu a fost de a nu-i conferi d-lui 
Lucescu titlul de cetăţean de onoare ci doar să fie prezent, exact cum a cerut dânsul. Dvs. 
puteţi înţelege ce vreţi.” 

 
Dl. Bobou ţanu Dan:  
„Am avut două proiecte pe ordinea de zi cu FC Corvinul...” 
 
Dl. Leu Mihai:  
„Am o propunere pentru dvs. domnule primar. Dintre toate promisiunile pe 

care le-aţi făcut în campania electorală, arătaţi-ne câte aţi dus la îndeplinire.” 
 
Dl. Primar Hada Ovidiu Marius:  
„Eu voi fi judecat la 4 ani domnule consilier.” 
 
Dl. Leu Mihai:  
„Deci oamenii vor mai suferi încă doi ani jumătate.” 
 
Dl. Primar Hada Ovidiu Marius:  
„Vor suferi eventual dacă unele firme se retrag şi nu vor mai da de mâncare 

la oamenii nevoiaşi, dar nu vor suferi din alte motive, nu vă faceţi griji. Din cauza instituţiei 
pe care o conduc nu sunt probleme.” 

 
Dl. Leu Mihai:  
„Din cei 2 miliarde de lei pe care i-aţi cheltuit cu zilele Hunedoarei, puteţi da 

de mâncare un an de zile la toată lumea.” 
 
Dl. Primar Hada Ovidiu Marius:  
„Cu raliul cât se cheltuieşte? Nu s-a sponsorizat niciodată de către primărie?” 
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Dl. Leu Mihai:  
„Nu e problema dvs. De Primăria Hunedoara nu s-a sponsorizat niciodată.” 
 
D-na Vasilescu Tatiana:  
„Fac doar o menţiune. Astăzi am avut un proiect de hotărâre prin care se 

aproba acordarea titlului de cetăţean de onoare d-lui Lucescu, nu am fi votat intenţiile 
cuiva, sau data acordării. Este un proiect de hotărâre care a căzut, pentru că o parte din 
consilieri s-au abţinut, nu are rost să facem polemici pe marginea lui.” 

 
Dl. Demeter Ilie:  
„Vă rog încă o dată, insistent, haideţi să ne respectăm unii pe alţii, chiar dacă 

nu vă convine ceea ce spune Ilie Demeter, dvs. aveţi dreptul la replică, vă înscrieţi la 
cuvânt, vă spuneţi punctul de vedere iar votul consemnează ceea ce decidem noi. 

Vreau să precizez pentru presă  că abţinerea mea persoanală  şi a colegilor 
mei a fost pe baza principiului pe care doresc să-l continuăm, ca dl. Lucescu să fie prezent 
aici, să acordăm titlul într-un cadru festiv, să vadă cum votăm, să pot să iau cuvântul 
pentru că l-am cunoscut pe Mircea Lucescu şi ştiu istoricul dânsului. Vreau să îl felicit şi 
să-i strâng mâna. Nu era potrivit să aprobăm acum, pentru că nici nu va mai veni la 
Hunedoara, îşi va pierde interesul.” 

 
Dl. Bobou ţanu Dan:  
„Am o adresă din partea locuitorilor din Peştişu Mare semnată de 400 de 

oameni referitoare la lucrarea de reabilitare a conductei care trece prin centrul comunei, pe 
programul ISPA.  - Se dă citire solicitării. -  

Ne solicită termenul de finalizare a lucrării. Datorită întârzierilor lucrării, 
locuitorii din zonă sunt obligaţi să intre în curţi prin diferite breşe din garduri, în unele cazuri 
nu pot ieşi cu maşinile. Am participat la o discuţie cu acei locuitori, şi vă rog domnule 
primar să le daţi un răspuns oficial în cel mai scurt timp cu putinţă, să nu prelungiţi la 30 de 
zile, pentru că este o situaţie cu care noi nu am dori să ne confruntăm acasă. 

Văd că aprobăm tot felul de studii, de prefezabilitate, de fezabilitate, ş.a.m.d. 
Apropo de acest titlu de cetăţean de onoare, nu vă faceţi probleme, cu 

siguranţă în declaraţiile pe care le vom da, vor consemna faptul că v-aţi abţinut, ceea ce 
este un vot împotrivă, chiar nu suntem  naivi. 

Şoseaua de centură, în luna martie am depus o notă de fundamentare, ca să 
vedeţi ce înseamnă iniţiativa unui consilier local, nici până la această dată nu mi s-a 
răspuns când se va demara studiul de... cum vreţi dvs. să-i spuneţi: prefezabilitate, 
fezabilitate, ş.a.m.d. Au trecut atâtea luni de zile, orice iniţiativă a unui consilier local nu 
este pusă în aplicare pentru că spuneţi că este politică. Până la urmă cine ne-a pus aici? 
Nu votul politic al cetăţeanului? Sunt printre noi independenţi? Nici unul.  

Domnule Demeter, mă pricep la cuvinte, cu demagogia asta ieftină că vreţi 
să-i strângeţi mâna – îi puteaţi strânge mâna în decembrie. S-a consemnat faptul că aţi 
votat împotriva unei hotărâri iniţiate de doi consilieri locali. Acesta este adevărul. 

Răspunsul la cele două probleme: a locuitorilor din Peştiş şi şoseaua de 
centură, le aştept în şedinţa viitoare. ” 

D-na Vasilescu Tatiana părăseşte sala de şedinţe. 
 
Dl. Primar Hada Ovidiu Marius:  
„Cu privire la acea şosea de centură, nu au fost alocate fonduri în buget pe 

anul acesta. Urmează să se aloce...” 
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Dl. Bobou ţanu Dan:  
„Domnule primar, există fonduri alocate pentru studiul de fezabilitate referitor 

la acea şosea de centură.” 
 
Dl. Primar Hada Ovidiu Marius:  
„Dvs. aţi spus că nu aţi fost informat când se vor începe lucrările...” 
 
Dl. Bobou ţanu Dan:  
„Nu domnule primar, când se va începe studiul de prefezabilitate sau 

fezabilitate, sau cum vreţi să-l denumiţi. Sunt bani alocaţi în buget pentru aşa ceva.” 
 
Dl. Demeter Ladislau – director tehnic:  
„În legătură cu conducta din Peştiş, nu noi am hotărât pe unde va fi traseul 

conductei de canalizare, sunt două lucruri separate. Conducta colectoare menajeră care va 
ajunge la Sântuhalm – este o lucrare printr-un program ISPA, şi lucrarea de canalizare din 
Peştiş, şi eu stau tot în Peştiş, mă deranjează şi pe mine că nu am canalizare. Nu Demeter 
hotărăşte, poate dvs. hotărâţi fondurile pentru canalizarea din Peştiş. 

O lucrare de canalizare şi de a introduce apă potabilă în Peştiş costă multe 
miliarde de  lei vechi. Noi am încercat în prima etapă să ajutăm cu o ridicare topo şi un 
studiu pentru a putea accesa nişte fonduri, să obţinem bani. Acea canalizare colectoare, 
dvs. ştiţi, este o conductă de 1000 care nu poţi să o străpungi oriunde şi să-i faci breşe ” 

 
Dl. Bobou ţanu Dan:  
„Doresc să daţi un răspuns oficial către locuitorii de acolo, dânşii trebuie să 

ştie că au fost păcăliţi de fosta administraţie. 
Pe ce fonduri s-a depus proiectul? E vorba de fonduri de coeziune?” 
 
D-ra Ricea Suzana  – şef birou B.P.F.I. 
„Nu, sunt fonduri de la bugetul de stat. Dar deocamdată nu avem o hotărâre 

de consiliu pentru că nu există fonduri. Este o valoare de 60 miliarde lei.” 
 
Dl. Şoş Iosif:  
„La sfârşitul săptămânii am fost la Constanţa cu copiii, cu sportul. Avem o 

campioană naţională la karate. 
Unei fetiţe care a fost medaliată cu bronz i-a murit mama ieri, avea 38 de ani. 

Aş vrea să o ajutăm cumva. Sunteţi mai în măsură ca mine să găsiţi o soluţie, fiind mai 
vechi în funcţia de consilieri locali, trebuie să găsim orice cale să o putem ajuta, este un 
copil de valoare, reprezintă Hunedoara şi sportul. Este o fetiţă fără nici un sprijin, e în grija 
bunicii din partea tatălui. Tatăl a părăsit-o acum 7 ani. Mama fetiţei a fost prezentă la 
decernare, însă peste noapte a murit.” 

 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu : 
„Domnule consilier, am rugămintea să veniţi mâine la ora 10 la mine. Domnii 

consilieri nu au ce să iniţieze aici. Tocmai am modificat astăzi hotărârea pentru motive 
medicale, dar şi pentru acest caz vom găsi o soluţie.” 

 
Dl. Demeter Ilie:  
„Domnul Bobouţanu a făcut o referire la mine. Fac o precizare că-l voi privi în 

ochi pe dl. Lucescu cu tot respectul şi cu demnitate şi-i voi spune cum am votat şi din ce 
cauză.” 
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Dl. Neam ţiu Ioan:  
„Întrucât am epuizat punctele înscrise pe ordinea de zi, declar închisă şedinţa 

de azi a consiliului local." 
 
 
 
PREŞEDINTE,                  SECRETAR,                  ÎNTOCMIT, 
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R O M Â N I A 
JUDEŢUL HUNEDOARA 
MUNICIPIUL HUNEDOARA 
CONSILIUL LOCAL 
 

MINUTA 
şedinţei ordinare a Consiliului Local al Municipiului Hunedoara  

din  data de 29.10.2009 
 
 

Punctul 1 al ordinii de zi – Proiect de hotărâre pentru aprobarea rectificării 
bugetului de venituri şi cheltuieli al Serviciului Public Administraţia Pieţelor, Târgurilor şi 
Oboarelor din municipiul Hunedoara, pe anul 2009. 

Hotărârea nr.184/2009 se aprobă  în unanimitate. 
 
Punctul 2 al ordinii de zi – Proiect de hotărâre pentru modificarea şi 

completarea Hotărârii Consiliului local nr.40/2007 pentru stabilirea criteriilor şi a 
metodologiei de acordarea a ajutorului de urgenţă.  

Hotărârea nr.185/2009 se aprobă  în unanimitate. 
 
Punctul 3 al ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind acordarea de  înlesniri  

la plata impozitului pe clădiri pentru persoanele care au efectuat 15 donări de sânge  
consecutive în ultimele 60 de luni. 

Hotărârea nr.186/2009 se aprobă  în unanimitate. 
 
Punctul 4 al ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind atribuirea în folosinţă 

gratuită, pe termen limitat, a spaţiului  în suprafaţă de 62,76 mp, situat în Municipiul 
Hunedoara, str. George Enescu, nr.7, în favoarea Asociaţiei Dialog Intercultural. 

Titlul hot ărârii nu a întrunit cvorumul legal pentru a putea f i adoptat, şi 
astfel votarea pe articole şi a hot ărârii pe ansamblu nu mai continu ă (7 voturi „pentru” 
(Neamţiu Ioan, Cazan Florin, Apostolescu Dan, Goghiţă Daniel,  Şoş Iosif, Zuberecz 
Richard, Demeter Ilie), 9 voturi „împotrivă” (Chiş-Şerban Ana Aurelia, Balosin Nicolae, 
Farcaş Ladislau, Munteanu Gigi, Culcea Tudorel, Vasilescu Tatiana, Leu Mihai, Bobouţanu 
Dan, Szilagyi Ana Maria) şi 2 „abţineri” (Gyorfi Jeno şi Horvath Zoltan) 

 
Punctul 5 al ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind atribuirea în folosinţă 

gratuită, pe termen limitat, a spaţiului  în suprafaţă de 40 mp, situat în Municipiul 
Hunedoara, str. C-tin Brâncuşi, Bloc X2,  camera 5, în favoarea Ligii Pensionarilor a 
judeţului Hunedoara. 

Hotărârea nr.187/2009 se aprobă  în unanimitate. 
 
Punctul 6 al ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind propunerea de trecere a 

unor terenuri din administrarea Consiliului  Local al Municipiului Hunedoara  în proprietatea 
privată a actualilor deţinători ai construcţiilor. 

Hotărârea nr.188/2009 se aprobă  în unanimitate. 
 
Punctul 7 al ordinii de zi – Proiect de hotărâre pentru aprobarea Contractului 

de atribuire in gestiune delegată şi a Caietului de sarcini  a serviciului  de transport în regim 
de taxi. 



 37 

Hotărârea nr.189/2009 se aprobă  în unanimitate. 
 
Punctul 8 al ordinii de zi – Proiect de hotărâre pentru modificarea şi 

completarea Hotărârii Consiliului Local al Municipiului Hunedoara nr.136/2007 privind 
aprobarea vânzării prin licitaţie publică  a  imobilului situat în municipiul Hunedoara, str. 
Libertăţii nr. 24, proprietate privată a municipiului Hunedoara. 

Hotărârea nr.190/2009 se aprobă  în unanimitate. 
 
Punctul 9 al ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea  vânzării prin 

licitaţie publică a  terenului în suprafaţă  de 263,0 mp situat în b-dul Decebal  nr.2  din  
municipiul  Hunedoara, înregistrat în CF Hunedoara nr. 1466N , nr. cadastral 2994, 
proprietate privată a municipiului Hunedoara. 

Hotărârea nr.191/2009 se aprobă  în unanimitate. 
 
Punctul 10 al ordinii de zi – Proiect de hotărâre pentru modificarea şi 

completarea Hotărârii Consiliului local al Municipiului Hunedoara nr.142/2009 privind darea 
în folosinţă cu titlu gratuit, pe termen limitat, a unor bunuri mobile şi imobile din incinta 
Complexului sportiv „Michael Klein” din municipiul Hunedoara, în favoarea  ASOCIAŢIEI 
„FOTBAL CLUB HUNEDOARA’’, cu sediul în Hunedoara, B-dul Libertăţii, nr.17, judeţul 
Hunedoara. 

Hotărârea nr.192/2009 se aprobă  în unanimitate. 
 
Punctul 11 al ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea  rezilierii cu 

acordul părţilor a  Contractului de asociere nr.28971/ 29.08.2005,  încheiat între Consiliul 
Local al Municipiului Hunedoara şi S.C. COMTOUR LOWE S.R.L. Deva, aprobat prin 
Hotărârea Consiliului local nr.145/2005. 

Hotărârea nr.193/2009 se aprobă  în unanimitate. 
 
Punctul 12 al ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea 

documentaţiei tehnico-economice, faza studiu de prefezabilitate pentru obiectivul de 
investiţie “Lucrări de extindere reţea de alimentare cu apă şi canalizare, instalaţii de 
pompare şi reabilitare reţea stradală în municipiul Hunedoara”. 

Hotărârea nr.194/2009 se aprobă  în unanimitate. 
 
Punctul 13 al ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind alocarea sumei de  

11.900 lei, din bugetul local, în vederea susţinerii ASOCIAŢIEI CLUB SPORTIV „DOMINO’’ 
HUNEDOARA  pentru achiziţionarea de echipament sportiv. 

Hotărârea nr.195/2009 se aprobă  în unanimitate. 
 
Punctul 14 al ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea participării 

delegaţiei municipiului Hunedoara la sărbătoarea oraşului Szombathely - Ungaria, în 
perioada 06-08 noiembrie 2009. 

Hotărârea nr.196/2009 se aprobă  în unanimitate. 
 
Punctul 15 al ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului de 

Fezabilitate şi a indicatorilor tehnico – economici pentru “Servicii de e-administraţie în 
sprijinul cetăţenilor şi mediului de afaceri” în vederea realizării şi depunerii   proiectului 
“Servicii de e-administraţie în sprijinul cetăţenilor şi mediului de afaceri” în cadrul 
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Programului  Operaţional Sectorial„Creşterea Competitivităţii Economice” 2007-2013, 
precum şi a cheltuielilor legate de proiect. 

Hotărârea nr.197/2009 se aprobă  în unanimitate. 
 
Punctul 16 al ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind conferirea titlului de 

“CETĂŢEAN DE ONOARE” al municipiului Hunedoara, domnului MIRCEA LUCESCU. 
Titlul hot ărârii nu a întrunit cvorumul legal pentru a putea f i adoptat, şi 

astfel votarea pe articole şi a hot ărârii pe ansamblu nu mai continu ă ( 9 voturi pentru: 
Chiş-Şerban Ana-Maria, Farcaş Ladislau, Munteanu Gigi, Culcea Teodor, Vasilescu 
Tatiana, Balosin Nicolae, Leu Mihai, Bobouţanu Dan, Szilagy Ana-Maria; 9 abţineri 
Neamţiu Ioan, Cazan Florin, Apostolescu Dan, Goghiţă Daniel-Gheorghe, Şoş Iosif, 
Zuberecz Richard, Horvath Zoltan, Gyorfi Jeno, Demeter Ilie. 

 
Punctul 17 al ordinii de zi Diverse.   
 
 
 
 

SECRETAR, 
Aurel Raţă-Bugnariu 

  
 

 
 


